
Bijlage: Antwoorden raadsvragen Stadsrekening 2018 
 

Programma bestuur en middelen 
  

1. De nieuwe website voldoet nog niet volledig aan de toegankelijkheidseisen. Op welke termijn zijn 

verbeteringen te verwachten en gaan die gepaard met extra kosten? 

 

Antwoord 

Alle Nederlandse overheden zijn verplicht hun online uitingen toegankelijk te maken voor met name visueel 

gehandicapten en laaggeletterden. Sinds 2016 geldt de richtlijn ‘Digitoegankelijk’ (De Nederlandse naam voor de 

EU-richtlijn EN 301 549). Deze vervangt Webrichtlijnen 2.0. Zowel Digitoegankelijk als Webrichtlijnen baseren 

zich op de technische toegankelijkheidsstandaard WCAG 2.1 van W3C.  

 

Nijmegen.nl voldoet hieraan voor 60%. Dat de site niet hoger scoort is niet alléén te wijten aan gebrekkig 

opgebouwde PDF’s, maar de aanwezige PDF’s zijn wel een cruciaal struikelblok in het kader van toegankelijkheid. 

 

Er wordt actie ondernomen om het aantal ontoegankelijke PDF’s te verkleinen. Onder andere door training van 

medewerkers en het draaien van een pilot met  Adobe Acrobat Pro DC (standaard meer toegankelijke PDF’s) 

 

Een andere reden is het taalniveau. Veel tekst die wij produceren is niet op B1-niveau. Ook dit betekent minpunten 

als het gaat om de toegankelijkheidsscore. Ook hiervoor wordt een programma in de organisatie uitgerold. We 

willen ons als gemeente aansluiten bij de landelijke overheidscampagne Direct Duidelijk. Een campagne van het 

ministerie van BZK en de Taalunie om alle overheidsinstellingen in Nederland te stimuleren en te helpen om 

begrijpelijk te communiceren. 

 

Daarnaast wordt dit jaar verder gewerkt aan de basis van de website, door de zogeheten componentenbibliotheek 

te laten voldoen aan alle toegankelijkheidseisen. Een componentenbibliotheek bevat lay-outs (huisstijl), artikelen, 

headers, knoppen en meer onderdelen die als bouwstenen verwerkt worden in een site of app.  

 

De componentenbibliotheek zorgt ervoor dat je meerdere sites en apps kunt ontwikkelen met dezelfde, 

herkenbare functionaliteit. Je kunt daardoor dus ook in kortere tijd een nieuw online product bouwen. En met 

name dit laatste is niet onbelangrijk. De gemeente Nijmegen heeft namelijk naast nijmegen.nl ook nog circa 70 

satellietwebsites; websites waarvan de gemeente geheel of gedeeltelijk eigenaar is. Denk daarbij aan bijvoorbeeld 

het digitaal gebouwenarchief, i-Babs, de digitale studiezaal etc. Ook al deze sites moeten voldoen aan de 

wettelijke toegankelijkheidseisen.  

 

Op dit moment loopt er een onderzoek naar de toegankelijkheid (en veiligheid en privacy) van al deze sites. Op 

basis van de uitkomsten van dat onderzoek zullen de satellietwebsites worden aangepast, offline gaan of opnieuw 

worden gebouwd. En in dat laatste geval wordt er dus gebruik gemaakt van de centrale componentenbibliotheek 

die voor nijmegen.nl ontwikkeld is. 

 

De planning is dat nijmegen.nl in het vierde kwartaal van 2019 aan de wettelijke toegankelijkheidseisen voldoet. 

Naar verwachting kan dit niet uit het structurele onderhoudsbudget gefinancierd worden, omdat het een 

aanzienlijke extra inspanning en extra aanpassingen vergt. De hoogte van dat benodigde extra budget is op dit 

moment nog niet bekend en is afhankelijk van de uitkomsten van een toegankelijkheidstoets die in de week van 6 

mei zal worden uitgevoerd. 

 

Een planning voor het toegankelijk maken van de 70 satellietwebsites is nog niet te geven. Hierover zal medio 

2019 meer bekend worden, zodra de onderzoeken van deze sites zijn afgerond. Voor het toegankelijk maken van 

https://www.digitoegankelijk.nl/
https://www.directduidelijk.nl/


deze sites is geen extra budget benodigd. Financiering vindt plaats vanuit de budgetten van de voor de sites 

verantwoordelijke afdelingen. 

 

 

2. Wat is de financiële bijdrage van de gemeente Nijmegen voor het vanaf 2019 jaarlijks terugkerende 

Festival van de Democratie?  

 

Antwoord 

De daadwerkelijk bijdrage is afhankelijk van de vergunningsaanvraag van het evenement. De genoemde bijdrage 

is dus indicatief. Huur: 2 daags, 3.500 bezoekers = €1.000,-Leges: minimaal €1.500,- en maximaal €2.000,- 

 

 

  



Programma Cultuur, cultuurhistorie en citymarketing 
 

3. Het College schrijft in 2018 aan de slag te zijn gegaan met de aanbevelingen uit het Governance 6 

culturele instellingen. Is hier al een rapportage van geweest? Zo ja, in welk document is dat? 

 

Antwoord 

De evaluatie van de governance was in januari 2018 klaar. In de aanbevelingen staat dat wij de checklist die wij 

hanteerde niet meer moeten gebruiken, maar dat de verantwoording over governance  onderdeel moet zijn van 

de openbare jaarverslagen van de instellingen. De jaarverslagen zijn te vinden op de website van de organisaties. 

Het gaat om Doornroosje, LUX, de Lindenberg, Museum het Valkhof-Kam, Openbare Bibliotheek Gelderland Zuid 

en Schouwburg&Vereeniging. Het jaar 2018 hebben we gebruikt om afspraken te maken met de instellingen In de 

subsidiebeschikking voor het jaar 2019 hebben wij afspraken vastgelegd over governance. Dat betekent dat deze 

in het jaarverslag van 2019 geëffectueerd worden. Daarnaast is aanbevolen om periodiek een gesprek te voeren 

met de voorzitter van de Raad van Toezicht. Deze gesprekken vinden plaats in 2018 en 2019. 

 

  

4. Is het verschil tussen Begroting 2018 na wijziging en rekening 2018 goed berekend? Ik zie  

bijvoorbeeld bij Citymarketing en evenementen geen verschil en bij Cultuurhistorie een nadeel van 0,1. 

Het totaal verschil komt dan op 0. De verklaring klopt dan ook niet. 

 

Antwoord 

De getallen in de programmarekening zijn afgerond op miljoenen,  daardoor lijkt het rekenkundig niet te kloppen. 

Dit speelt bij meerdere programma’s.  Zo zijn door de gehele rekening elkaar compenserende afrondingen van 0,1 

positief en negatief te zien. De toelichting is gemaakt op de niet afgeronde bedragen. Om die reden wordt er soms 

een toelichting op een afwijking gegeven, terwijl het lijkt of geen afwijking is. Op de website kunt u doorklikken 

naar de producten en die bedragen zijn afgerond op € 1.000.  De afwijkingen zijn dus wel goed berekend, en 

worden alleen afgerond zichtbaar gemaakt. 

 

  

5. Wanneer zijn de nieuwe afspraken over Governance en de mate van openbaarheid daarvan  

beschikbaar?  

 

Antwoord 

De afspraken over de schriftelijke verslaglegging over de governance zijn opgenomen in de subsidiebeschikking 

aan de instellingen van het jaar 2019. In de jaarverslagen van 2019 van de instellingen worden deze verwerkt. 

 

 

6. Welke rol is er voor de raad weggelegd bij de vaststelling daarvan?  

 

Antwoord 

Voor de vaststelling van de afspraken is geen rol weggelegd voor de raad. De raad wordt periodiek geïnformeerd. 

 

 

7. Zijn alle jaarrekeningen en sociale jaarverslagen van alle culturele instellingen van 2017 en 2018 

inmiddels beschikbaar? 

 

Antwoord 

De jaarverslagen van 2017 staan op de website. Die van 2018 staan uiterlijk voor de zomer op de website van de 

zes instellingen. Het gaat om Doornroosje, LUX, de Lindenberg, Museum het Valkhof-Kam, Openbare Bibliotheek 

Gelderland Zuid en Schouwburg&Vereeniging. 

 



  

8. Kunt u aangeven wat de gemiddelde hoogte van betaling is van de werkenden in de culturele sector?  

9. Om hoeveel fte gaat het wanneer er wordt gesproken over banen? 

 

Antwoord 

Deze cijfers komen uit het werkgelegenheidsregister van stichting Lisa. Zij registeren niet wat de gemiddelde 

hoogte van de betaling is in de culturele sector. Het aantal FTE is ook niet bekend. Wel weten we dat het bij 84% 

van de banen in de kunsten om banen van minstens 12 uur per week gaat, en bij 16% om banen van minder dan 12 

uur per week (2018).  

 

 

10. Wat is de verhouding mannen en vrouwen? En wat is de verhouding vast en flexibele schil?  

 

Antwoord 

In 2018 zijn er 1.548 banen in de kunsten; 56% is man en 44% is vrouw; 4% loopt via een uitzendbureau. 

 

 

11. Het aantal uitleningen bij de bibliotheek valt iets lager uit. Wat is hiervoor de reden? 

 

Antwoord 

Dat heeft te maken met uiteenlopende ontwikkelingen in de afzonderlijke vestigingen. Ten opzichte van 2017 is 

het aantal uitleningen in 2018 in enkele vestigingen gestegen (met name Lent en Oosterhout) en in enkele andere 

vestigingen gedaald (met name Zwanenveld en Muntweg).  Verder is het aantal uitleningen in het kader van ‘de 

bibliotheek op school’ na een periode van forse stijging in 2018 wat gedaald.  

 

 

 

12. De waardering voor de Lindenberg valt relatief laag uit. Wat is de reden hiervoor? Geldt dit ook voor 

cultuureducatie? 

 

Antwoord 

De cijfers komen uit het “Publieksonderzoeken Nijmeegse podia; meting eind 2015, O&S 2016”.   

De bezoekers van het Lindenberg Theater hebben relatief vaak ‘weet niet’ ingevuld bij de vragen over de kwaliteit, 

kwantiteit en diversiteit van het aanbod. Daardoor liggen de percentages ‘tevreden’ wat lager dan bij de andere 

podia. De percentages ‘ontevreden’ zijn voor het Lindenberg Theater (net als voor de andere podia) heel laag: 1% 

is ontevreden over de kwaliteit van het aanbod (75% tevreden), 1% is ontevreden over de kwantiteit van het 

aanbod (70% tevreden) en 2% is ontevreden over de diversiteit van het aanbod (70% tevreden). We hebben geen 

gegevens over hoe de deelnemers aan cultuur-/kunsteducatie over het aanbod van De Lindenberg oordelen.  



  

13. Waarom zijn de uitgaven voor cultuureducatie lager dan beoogt?   

 

Antwoord 

De kosten van cultuureducatie en amateurkunst zijn € 27.000 lager uitgevallen dan begroot. Dit komt onder 

andere doordat een subsidie uit het verleden niet is uitgevoerd en terug is gevorderd. 

 

 

 

  



Programma Duurzaamheid 
 

  

14. Kunt u aangeven hoeveel procent van de huizen in Nijmegen duurzaam zijn geïsoleerd? 

 

Antwoord 

De overzichtskaarten waarop de energielabels van huizen staan geven een indicatie. De kaart is niet actueel 

omdat de meeste huiseigenaren pas een definitief energielabel aanvragen bij verkoop van het huis. Zie voorbeeld:

 
 
 
 
 



 
In Nijmegen is de verdeling van de energielabels als weergegeven in bovenstaande tabel. 

 

 

15. Kunt u aangeven hoeveel procent van de gebruikte energie  van de woningen en bedrijven in Nijmegen 

duurzaam wordt opgewekt? (als indicator voor de ambities van 2030 en 2045) 

 

Antwoord 

Het percentage in Nijmegen duurzaam opgewekte energie bedraagt 2,6% van het totale verbruik. 

 
 

 

 

 

 

 

  



16. Hoeveel procent van de daken in Nijmegen is te typeren als groen dak? 

 

Antwoord 

Deze gegevens zijn niet beschikbaar. We kunnen alleen aangeven hoeveel personen een subsidie hebben 

aangevraagd.  

 
 

 

 

 

17. Hoeveel procent van de bedrijvigheid in Nijmegen kan in 2018 bestempeld worden als circulair? 

 

Antwoord 

Dat kan (nog) niet worden bepaald. Bedrijven en instellingen die circulair zijn of initiatieven daartoe ontplooien 

zijn verdeeld over diverse sectoren/typen arbeid. Typische bedrijven zijn de afval- en schrootbedrijven, groene 

energieproducenten, reparatiebedrijven en winkels in 2e hands goederen. Maar ook bedrijven in de maakindustrie 

en bouw en de zorginstellingen in onze stad, werken (deels) circulair of willen dat worden. De overgang naar 

circulair werken bij bedrijven en instellingen is een transitieproces dat in veel gevallen fase- en schoksgewijs 

plaatsvindt en start met het inventariseren van de mogelijkheden voor het scheiden en hergebruik van 

afvalstromen. Dat maakt het lastig te achterhalen wanneer een bedrijf of instelling circulair is.  

 

  

18. Is de intentie er om ook de daling van de CO2 uitstoot in navolging van veel Gemeenten bij de 

indicatoren op te nemen en inzichtelijk te maken voor de inwoners als stimulans. 

 

Antwoord 

Tot op heden is de daling van de uitstoot van CO2 niet opgenomen als indicator. De reden hiervoor is dat met het 

uitdrukken in PJ de daadwerkelijke besparing/maatregelen van Nijmegen inzichtelijk kan worden gemaakt. 

Wanneer we op CO2 monitoren worden ook landelijke effecten  zoals het in gebruik nemen van windmolens op 

zee zichtbaar in de cijfers. De CO2 uitstoot van de elektraproductie wordt met name beïnvloed door landelijke 

opwek van duurzame stroom. Het effect van lokale maatregelen wordt dan minder zichtbaar. 

 

 



  

19. De biodiversiteit loopt wereldwijd hard terug. In een stad als Nijmegen is dit naar verwachting niet 

anders. 

a. Wat is er het afgelopen jaar gedaan aan het beschermen en verbeteren van de biodiversiteit 

b. Kunt u daar een overzicht van gegeven, met bijbehorende kosten waar mogelijk? 

 

Antwoord 

a. Eind 2018 is een contract aangegaan met de soortenmonitoringsorganisaties (Natuurplaza) om voor Nijmegen 

de biodiversiteit in beeld te brengen. Waar liggen Natuurparels en hoe zijn die onderling en met de omringende 

natuurgebieden te verbinden? Welke doelsoorten (beschermde plant- en diersoorten) en welke ambassadeurs-

soorten (voor citizens scienceprojecten) zijn te benoemen in Nijmegen? Voor de  zomer word een rapport met 

kaarten opgeleverd. Na de zomer gaan we dan nog subsidie aanvragen voor bewonersprojecten en het opstellen 

van een biodiversiteitsplan.  

Er is inmiddels een Soortenmanagementplan Nijmegen-Noord opgesteld voor een aantal beschermde 

diersoorten. Dit was een pilot van de provincie Gelderland. Een Ontwerp Besluit Gebiedsontheffing van de 

provincie ligt nu ter inzage. Dit betekent voor de gebiedsontwikkeling Nijmegen-Noord dat er nu minder aparte 

Flora&Fauna quickscans en nadere onderzoeken hoeven te worden opgesteld. Daarentegen moet wel de “plus” op 

het huidige aantal soorten worden gerealiseerd door daarvoor gebieden in te richten en maatregelen te treffen. 

Dat is nu in voorbereiding.  In dit SMP is ook de ambitie opgenomen dat we Natuurinclusief Bouwen gaan 

toepassen in Nijmegen-Noord. Een te hanteren puntensysteem wordt daarvoor ontwikkeld. 

Tenslotte wordt in al ons groenbeheer en bij de bouwontwikkelingen aandacht geschonken aan het beschermen 

van plant- en diersoorten. Er wordt gewerkt volgens beheerprotocollen bij het kappen van bomen en onderhoud 

van groenvlakken. Bij sloop- en renovatie van woningen wordt bijzonder gelet op gebouwbewonende soorten.. 

 

b. Het contract met Natuurplaza kost € 50.000,-. Het SMP ontwikkelen is geheel intern gebeurd in opdracht van het 

Ontwikkelbedrijf. De speciale aandacht voor biodiversiteit is niet apart in kosten uit te drukken voor het beheer en 

onderhoud. 

 

 

20. Wat zijn de belangrijkste geboekte resultaten op het gebied van biodiversiteit? 

 

Antwoord 

We hebben geen monitoring van plant- en diersoorten, dus we kunnen hierover niet veel zeggen. Volgend jaar zal 

dat beter inzichtelijk zijn. In ieder geval hebben we voor Nijmegen-Noord van een aantal beschermde diersoorten 

de nulsituatie bepaald en weten we daarom wat we aan “plus’ moeten realiseren voor de gebiedsontheffing.  

 

 

21. Is bij de keuze voor geluidsschermen ook de optie voor geluidsschermen van bamboe planten 

meegenomen? 

 

Antwoord 

Wanneer geluidsschermen nodig zijn, worden deze via een aanbesteding gegund. In de aanbesteding worden 

voorwaarden aan de geluidsschermen gesteld. Als de bamboeschermen aan deze voorwaarden voldoen, kunnen 

deze meedingen en eventueel worden gegund. Er wordt niet specifiek gestuurd op inzet van bamboeschermen. 

Om effectief te zijn moeten bamboeschermen minimaal 5 à 6 m breed worden ingeplant. Zo breed zijn de meeste 

groenstroken langs onze stedelijke wegen niet. Als we geluidsschermen overwegen toe te passen dan 

onderzoeken we alle opties. De kans dat we bij bamboe uitkomen is in stedelijk gebied niet erg groot. Bovendien is 

de werking van deze schermen niet opgenomen in de huidige reken- en meetregels. 

 

 

  



22. Zijn de gekozen diffractors diervriendelijk in de zin dat voorkomen wordt dat dieren erin kunnen vallen, 

of dat ze tenminste weer gemakkelijk eruit kunnen klimmen? 

 

Antwoord 

De diffractoren hebben geen speciale voorzieningen voor uitklimmen van dieren. Diffractoren die in het maaiveld 

liggen zijn van ruw beton en maximaal ca. 30 cm diep. De meeste dieren zullen hier wel in en uit kunnen 

klimmen/vliegen. We kunnen niet uitsluiten dat er dieren zijn voor wie de diffractoren een onneembaar obstakel 

is. 

 

 

23. In Nijmegen worden nog steeds erg veel bomen gekapt, vaak zonder dat er bomen voor terug komen via 

een herplantplicht. Dit betekent naast nadelige effecten voor dieren, klimaat, biodiversiteit ook dat de 

waarde van Nijmegen als geheel daalt. 

a. Hoeveel bomen zijn er in Nijmegen het afgelopen jaar gekapt door de gemeente? Van welke soort, 

omvang en groene kwaliteit waren deze? 

b. Hoeveel bomen zijn er in Nijmegen het afgelopen jaar met een vergunning gekapt door particulieren? 

Van welke soort, omvang en groene kwaliteit waren deze? 

c. Hoeveel bomen zijn voor de gekapte bomen teruggekomen (onderscheid gemeente / particulieren)? 

Van welke soort, omvang en groene kwaliteit waren deze? 

d. Wat is er in 2018 aan de kap uitgegeven? 

e. Hoe groot zijn (naar schatting) de houtopbrengsten (uit het rooien van bomen) die tijdens de 

aanbesteding zijn verwerkt in de kostprijs voor het kappen? 

f. Hoe groot zijn (naar schatting) in verhouding de kosten van de herplantwerkzaamheden (t.o.v. de 

kapwerkzaamheden) door de aannemer bij wie het kappen en herplanten als totale opdracht is 

weggezet? 

 

Antwoord 

a. Er zijn door de afdeling Stadsbeheer in 2018 479 bomen gekapt. De verwijderde soorten zijn erg divers o.a., 

Quercus, Populus, Sorbus, Phellodendron, Gelditsia, Betula, Tilia, enz.  

Onderverdeling: 

 44,5% (213 st.) waren al dood. 

 15,8% (76 st.) hadden een zeer slechte toekomstverwachting (minder dan 5 jaar).  

 3,3%(16 st.) hadden een sterk verminderde toekomstverwachting ( 5 tot 10 jaar).  

 17,7% (85 st.) hadden een verminderde toekomstverwachting (10 tot 15 jaar).  

 18,5% (89 st.) hadden een normale toekomstverwachting. 18 bomen zijn gesneuveld tijdens de 

januaristorm. 

 

b. Dit is niet bekend bij Stadbeheer. De ODRN beschikt over deze gegevens. 

 

c. Stadsbeheer heeft 399 bomen herplant in verschillende soorten als Acer, Alnus, Betula, Tilia, Quercus, Prunus, 

Cornus, Gingko, Liquidambar enz. Deze bomen zijn hoofdzakelijk allemaal geplant in de maat 18-20 (stamomtrek 

in cm op 1 meter hoogte). Begin 2018 was het aantal bomen in beheer bij Stadsbeheer 60.881 stuks, begin 2019 is 

dit aantal toegenomen naar 62.448 bomen. Deze toename komt mede door areaaluitbreiding in Noord en overige 

projecten. Het aantal bomen heeft niet altijd gevolgen voor de kwaliteit. Door het toepassen van duurzame 

soorten, te zorgen voor optimale groeiplaatsen en groeiruimte krijgen bomen meer toekomstperspectief. Voor wat 

betreft de particulieren bomen heeft de ODRN inzichtelijk op welke vergunning een herplantplicht zit.  

 

d. € 125.000,- 

 

e. De aannemer wordt eigenaar van het vrijkomende materiaal uit het werk. Dit is in het contract zo geregeld. De 

gemeente heeft geen inzicht in de kosten en de opbrengsten van het vrijkomende materiaal. 

 

f. Er zijn in 2018 voor +/- €125.000,- aan kapwerkzaamheden en voor +/- € 378.000,- aan plantwerkzaamheden 

verricht. 

  



 

 

  

24. a. Wat is er gedaan om het hitte-eiland-effect, dat vooral in het centrum een probleem lijkt te zijn , te 

verminderen? 

b. Is er een plan gemaakt/ beschikbaar om het hitte-eiland-effect te verminderen? 

 

Antwoord 

a Het Hitte-eiland-effect bestaat uit twee aspecten. Hitte overdag wat in de meeste meer stenige wijken in de hele 

stad speelt, naast het Centrum. Zie daarvoor de laatste Daghittekaart (Gevoelstemperatuurverschil) die begin 

2019 is opgesteld. Adviesbureau TAUW heeft aanvullend voor ons ook Afstand-Tot-Koelte kaarten gemaakt, 

waardoor we beter in beeld krijgen waar de meeste problemen (ontbreken van schaduw of koelte) spelen. Deze 

kaarten gaan we binnenkort bespreken met de gezondheidsorganisaties in verband met het evalueren van het 

Lokale Hitteplan. Op 15 mei worden deze kaarten getoond tijdens de Technische Toelichting Klimaatadaptatie 

aan de Raad. 

Het andere aspect is het Nacht-Hitte-eiland (7 graden verschil) wat vooral in het centrum en omringende gebieden 

speelt. Dit is moeilijker op te lossen, omdat we nu eenmaal een dichtbebouwd gebied hebben met weinig 

mogelijkheden voor meer groen. Zie de opmerkingen over Natuurinclusief bouwen (vraag 19/20). 

 

b. Er is nog geen Lokale Klimaatadaptatie Strategie, wel een vastgestelde Regionale Adaptatie Strategie voor het 

Rijk van Nijmegen en Waal. Voorjaar 2020 moet er een Regionaal Uitvoeringsprogramma Klimaat-adaptatie zijn, 

met lokale uitvoeringsparagrafen. Voor Nijmegen zullen die wel gestoeld zijn op een Lokale Strategie. Daarvoor is 

een Plan van Aanpak geschreven. Overigens is de getoonde Hittekaart van het RIVM nietszeggend en kon beter de 

Nijmeegse hittekaart getoond worden. 

 

  

25. a. Waaruit bestaat het onderhoud van de bossen? 

b. Waardoor is het onderhoud van de bossen bijna 2x zo duur uitgevallen als begroot? 

 

Antwoord 

a. Het onderhoud van de bossen bestaat o.a. uit de volgende werkzaamheden: 

- Bestrijden invasieve exoten en ongewenste soorten 

- Vrijhouden van paden 

- Afwatering van paden 

- Uitvullen van paden 

- Dunnen van bossen 

- Boomveiligheidscontroles  

- Snoeien van bomen 

- Herplanten van bomen en struiken 

- Opruimen van stormschades 

 

b. Het beschikbare budget (€ 51.200,-) is structureel niet toereikend om regulier beheer uit te voeren. Het budget 

wordt met behulp van andere middelen aangevuld. Er is een verzoek gedaan om het budget structureel op te 

hogen met een bedrag van € 26.000,-. Om ruim 1.6 miljoen m2 stadsbos te onderhouden is structureel € 77.000,- 

nodig. 

 

 

26. a. Waaruit bestaan de baten van grootschalig groen? 

b. Waardoor zijn de baten van grootschalig groen bijna 15 keer zo groot als begroot? 

 

Antwoord 

De baten van Grootschalig Groen bestaan uit drie extra onderdelen: 

 Een Provinciale subsidie voor het aanleggen van dassentunnels en rasters op de Westkanaaldijk (ten 

zuiden van de Hamer) ter grootte van € circa 13.000,-. Kosten 44K.  



 Het waterschap heeft een bijdrage van € 25.000,- gegeven voor Operatie Steenbreek. 

 Vanuit MO is er € 5000,- bijgedragen voor het project Onderzoek Moestuinen in 2019 dat we samen met de 

GGD en een adviesbureau uitvoeren. De bijdrage vanuit groen komt in 2019. 

Normaal is alleen de bijdrage van het Rijk voor een zendmast begroot (3K).  

 

 

27. Wat is er het afgelopen jaar uitgegeven aan het verder vergroenen van de stad? Kan daar een overzicht 

van worden gegeven?  

 

Antwoord 

Budget Groenzones in de stad: Circa € 300.000,- per jaar 

Vele projecten zijn uitgevoerd onder de vlag van Green Capital en Operatie Steenbreek. Opvallende projecten zijn 

Boomfeestdag 2018 en Opening Campagne Operatie Steenbreek op de schoolpleinen (€ 115.000,-); Co-

Bomen/Expeditie Tuinfruit (€ 22.500,-); Carolus Magnusbos (€ 10.000,- explosieven onderzoek); Aanleg 

Dassenboomgaard Charlemagne    (€ 20.000,-); Bestrijden exoten door bewonersproject Wiedewiedeweg (€ 8000,-); 

Vier de Natuur, Green Capital congressen en tentoonstellingsmateriaal De Bastei (€ 70.000,-). 

 

Budget Woonmilieuverbetering: € 375.000,- per jaar 

Stikke Hezelstraat € 100.000,- in 20128 (en nog € 25.000,- in 2019) 

Operatie Steenbreek projecten € 100.000,- (o.a Daalseweg fase 2 bomen € 63.000,-) 

Park Barbarossastraat € 50.000,- (en nog € 75.000,- in 2019) 

Stadsbossen en boomgaarden € 75.000,- (o.a Boomgaard Postweg Berg en Dal (€7000,-), voedselbos Meerbosch 

(€25.000,-) en tekort dekken  Bosbeheer (€ 25.000,-) 

Valkhofkwartier € 50.000,- (ingezet voor bijdrage Burg Hustinxstraat groen € 60.000,-)  

 

Investeringsbudget Verkoop Heumensoord 

Afronding Vogelpark (Spechtstraat) € 11.000,- 

Danielsplein circa € 270.000,- deels in 2018, deels in 2019 

Maasplein circa 160.000,- begroot, € 100.000,- in 2018, rest in 2019 

Groen Vrijdag projecten door de hele stad € 39.000,- 

 

  

28. Hoe ziet de Nijmeegse roetreductienorm eruit? 

 

Antwoord 

De Nijmeegse roetreductienorm is door de Nijmeegse gemeenteraad op 28 september 2016 vastgesteld. Het 

besluit luidde als volgt: 

1. De roetreductienorm van 40% tot 2022 vast te stellen met het doel om de gezondheid van inwoners te 

verbeteren. 

2. Na vaststelling van de roetreductienorm een maatregelpakket uit te werken om deze roetreductienorm 

te bereiken, evenals een monitoringsprogramma om de voortgang te bewaken. 

Als korte toelichting was in het besluit opgenomen: 

In ons collegeakkoord (2014-2018) is opgenomen het “streven naar een groene stad met een gezonde 

luchtkwaliteit. We voeren waar mogelijk, aansluitend bij het advies van de WHO, een Nijmeegse roetnorm in. We 

gaan onderzoeken hoe hoog die norm zou moeten zijn en komen hiervoor met een integraal voorstel. We komen 

in deze coalitieperiode met een aanvullend pakket aan (stimulerings)maatregelen voor situaties waarin we niet 

voldoen aan de Nijmeegse norm”. 



In het voorliggende raadsvoorstel geven we een integrale en getalsmatige invulling voor de roetreductienorm om 

de gezondheid van de inwoners te verbeteren. Om de integraliteit te garanderen hebben we afstemming gezocht 

met de diverse interne programma’s en met externe stakeholders. 

Tevens schetsen wij het proces voor opstellen van een aanvullend pakket aan (stimulerings-) maatregelen met 

bijbehorend monitoringsprogramma. 

  

 

29. Ten aanzien van de gezamenlijke aanbesteding van het wagenpark heeft u de ambitie te groeien naar 

100% duurzaam. Is er aan die ambitie ook een termijn gekoppeld? Zo ja, welke? 

 

Antwoord 

Ons eigen wagenpark rijdt vrijwel geheel op groen gas en is daarmee in behoorlijke mate duurzaam. In iedere 

aanbesteding wordt in overleg met de markt gekeken wat voor dat specifieke deel van wagenpark haalbaar is qua 

duurzaamheid. Momenteel wordt in samenwerking met de regio onderzocht hoe de aanbesteding gezamenlijk 

regionaal opgepakt kan worden. We proberen daarin een flinke stap te zetten richting 100% duurzaam. De 

uitkomst is nog onbekend. 

 

 

 

  



Programma Economie en Werk 
 

30.  “De winkelleegstand zit op een acceptabel niveau.” Kunt u aangeven wat het percentage 

winkelleegstand is voor de binnenstad, winkelcentrum Dukenburg en de gehele stad en tevens 

aangeven waarom u dit een acceptabel niveau vindt (onderbouwing)?  

 

Antwoord 

 Gehele stad 6,1% 

 Dukenburg 13% 

 Centrum Nijmegen 6,2% 

(Bron:  Locatus, begin januari 2019) 

Het actuele percentage is lager dan het langjarig gemiddelde van de laatste 15 jaar en (veel) lager dan bij de piek 

in 2016. Zie ook de stadscentrummonitor 2018/2019 en de Stadsmonitor 2019. 

 

 

31. Met hoeveel accountmanagers is er uitgebreid in 2018 en wat zijn de gemeten effecten van deze 

toename? Hierbij horen wij onder andere graag meer over tevredenheid ondernemers, kwaliteit en 

kwantiteit uitstroom van werkzoekenden?  

 

Antwoord 
De uitbreiding wordt gerealiseerd met ingang van 1 juni 2019 en heeft in 2018 dus nog niet tot effect geleid. De 

tevredenheid van ondernemers is recent gemeten in de monitor vestigingsklimaat en met een 6,6 is deze iets lager 

gewaardeerd dan in de vorige meeting, maar wel hoger dan bij enkele referentiesteden. De tweede vraag ten 

aanzien van kwaliteit en kwantiteit uitstroom van werkzoekenden kunnen we niet specifiek beantwoorden voor 

deze functie. 

 

 

32. Is er voorzien in een verdere uitbreiding van het aantal accountmanagers? Zo ja, met hoeveel, wat moet 

het opleveren en hoe wordt dat gemeten? 

 

Antwoord 

Het aantal accountmanagers wordt in 2019 uitgebreid met 2 fte. Dit moet uiteindelijk resulteren in meer contacten 

met bedrijven en ondernemers, een beter beeld van wat er nodig is voor de groei en bloei van bestaande en nieuw 

te vestigen bedrijven en in een toename van het aantal banen. 

 

 

33. In de stadsrekening staat dat de winkelleegstand op een acceptabel niveau is. Hoe ontwikkelt deze zich 

nu? Neemt die verder af of neemt het weer toe? En is hierbij de leegstand van de Molenpoort 

meegenomen?  

 

Antwoord 

De leegstand in percentage vloeroppervlak is sinds de piek in 2016 (faillissement V&D) afgenomen. De 

Molenpoortpassage zit ook in deze cijfers.  

 

 

34. Kan de leegstand gespecifieerd worden op locatieniveau? Op A-, B- en C-segment.  

 

Antwoord 

Deze segmenten worden alleen in de binnenstad onderscheiden, binnen de plattegrond van een kaart op 

huisnummerniveau waarvoor passantentellingen voorhanden zijn. Dat is niet de hele binnenstad. Het A1 segment 

kent de grootste  passantenstroom voor de deur (75-100% van maximum,  het A2-niveau zit op 50-75%, B1 op 25-

50% B2 op 10-25% en C-niveau op 5-10%.  

http://swm.nijmegen.nl/


 

Op 6 mei 2019 geeft locatus een overall leegstand van 5,6% binnen de plattegrond van het winkelgebied centrum-

Nijmegen. Het C-niveau komt nauwelijks voor, wel een segment “NVT”, waarvoor geen segmentindeling is te 

geven. In het B2-segment is het percentage leegstand het hoogst, gevolgd door het niet ingedeelde gebied. In de 

drukkere winkelgebieden is de leegstand laag.  

 
 

 

35. Er wordt gesproken over gerichte arrangementen met afspraken met werkgevers. Wat houdt dit precies 

in? Gaat het hier om duurzame banen? En hoe wordt de effectiviteit van deze arrangementen gemeten?   

 

Antwoord 

We moeten de invulling van de banenarrangementen nog concreter maken en we zijn daarom in gesprek met 

ondernemers, met werkzoekenden en met WerkBedrijf. Verder leren we van de ervaringen die we opgedaan 

hebben bij het project Kansberoepen in het kader van het Masterplan Terugdringen Bijstandstekort. Het doel is 

duurzame uitstroom te realiseren door het afsluiten van banenarrangementen met werkgevers in tekortsectoren, 

door de inzet van instrumenten zoals jobcoaching, scholing en/of loonkostensubsidie. Zodra de invulling concreet 

is maken we ook afspraken met WerkBedrijf over de monitoring. Wij vinden het belangrijk dat herleidbaar is wat 

het project oplevert op de korte en langere termijn. 

 

 

36. De toegevoegde waarde per SW-medewerker is volgens de stadsrekening te laag. Wat was de 

doelstelling en wat wordt er aan gedaan om die te bereiken dan wel dat bedrag te verhogen?  

 

Antwoord 

De toegevoegde waarde per SW-medewerker is in 2018 (€  7.291) gestegen ten opzichte van 2017 (€ 7.127).Dat 

komt met name doordat het gelukt is om het ziekteverzuim verder terug te dringen. Andere manieren om de 

toegevoegde waarde per medewerker te doen stijgen zijn het verhogen van het aantal declarabele uren, het 

verhogen van de omzet per medewerker en het uitonderhandelen van hogere tarieven met ondernemers. Onze 

doelstelling was ambitieuzer (€ 7.587, zie herziene begroting 2018 MGR). Ook op dit moment wordt daarom op 

bovenstaande interventies volop ingezet.  

 

 

37. Kunt u aangeven hoeveel vacatures eind 2018  in de sectoren zorg, transport, bouw, horeca transitie 

e.a.  waren?  

 

Antwoord 

 Het aantal vacatures per sector kunt u terugvinden op de website van het UWV, themapagina ‘Regio in Beeld’: 

https://regioinbeeld.uwv.nl/rijk-van-nijmegen. Achtergronden over de arbeidsmarkt in de regio Rijk van Nijmegen 

vindt u ook terug in de recent opgeleverde rapportage van Panteia. 

Zuivere detailhandelsleegstand naar segment

SEGMENT WVO zuiver leeg % zuiver leeg

A1 (75-100%) 22550 0 0,0%

A2 (50-75%) 18061 775 4,3%

B1 (25-50%) 37237 1271 3,4%

B2 (10-25%) 4514 1311 29,0%

C (5-10%) 90 0 0,0%

nvt 14668 2113 14,4%

totaal 97120 5470 5,6%

Bron: Locatus, 6 mei 2019

https://regioinbeeld.uwv.nl/rijk-van-nijmegen


 

  

38. Wat is de belangrijkste reden van de daling ‘beoordeling ondernemersklimaat’ in 2018 in Nijmegen? 

 

Antwoord 

Over het algemeen wordt het ondernemersklimaat in Nijmegen positief beoordeeld en is in vergelijking met de 

benchmarksteden beduidend hoger (6,6 versus benchmark 6,2). De waardering is echter wel met0,1 % punt 

gedaald. Ondernemers beoordelen m.n. de bereikbaarheid van de stad en de bedrijfsomgeving per auto wat lager. 

Ook de waardering op het gebied van criminaliteit en veiligheid is lager dan in benchmarksteden. Tenslotte geven 

ondernemers lage rapportcijfers voor de digitale dienstverlening.  

 

  

39.  ‘In de periode 2016-2018 is in totaal ruim 191 miljoen euro geïnvesteerd, zowel door de regionale 

overheden als door bedrijven en instellingen.’ 

Hoeveel is er per jaar door de gemeente Nijmegen bijgedragen aan die investeringen? 

 

Antwoord 

Op basis van de gezamenlijke regionale investeringsagenda  landt in de periode 2016-2018 ca. €60 miljoen in 

Nijmegen. Hieronder is per icoonprogramma aangegeven wat de vastgestelde investeringen zijn en hoeveel we als 

gemeente hebben bijgedragen:  

 Icoon Bruisende Binnensteden: van de investeringen in dit programma, landt € 29 miljoen in 

Nijmegen. De gemeente investeert zelf € 8,5 miljoen. Voorbeelden in dit icoon: renovatie van de 

Vereeniging, de toekomstige brug over de Waalhaven, transformatie van de binnenstad. 

 Icoon Slimme Duurzaamheid:  van de investeringen in dit programma, landt bijna 14 miljoen in 

Nijmegen. Als gemeente investeren we zelf € 2,5 miljoen. Bijvoorbeeld: Warmtenet tak 2 en 5, 

Parenco geothermie, gezamenlijke inkoopproces duurzame energie. 

 Icoon Health, Energy & High Tech: Van de gereserveerde investeringen in dit programma (van zowel 

overheden als derden), landt ruim 17 miljoen in Nijmegen. Nijmegeb investeert zelf 3,5 miljoen. 

Bijvoorbeeld: in BRISKR, bereikbaarheid van heyendaal en de clusterversnellingsaanpak 

 

Daarnaast is er voor 60 miljoen aan investeringen in voorbereiding, dat in een volgende investeringsagenda zal 

worden vastgesteld. Hiervan draagt gemeente Nijmegen c.a. 4 mln bij. 

 

 

40. ‘In 2018 zijn de vijf economische speerpunten benoemd binnen de clusters Health & High Tech (…).’ 

a. Hoeveel geld heeft ge gemeente Nijmegen hieraan besteed? 

b. Besteed de gemeente Nijmegen daarbuiten nog meer aan Health & High Tech? Zo ja, waaraan en 

hoeveel? 

c. Is bekend hoeveel geld er (daarvan) per jaar wordt besteed aan onderzoek dat gebruik maakt van 

fok, huisvesting, inzet en afvoer van diermodellen en dierproeven? Zo ja, hoeveel en waaraan? 

 

Antwoord 

a. De vijf speerpunten van de sector Health & High Tech zijn in 2018 samen met de partners geïdentificeerd en in 

het najaar bestuurlijk vastgesteld. In 2018 hebben we als gemeente dan ook nog geen specifieke investeringen in 

deze vijf speerpunten gedaan. Wel hebben we in meer algemene zin met onze inzet (accountmanagement, 

bedrijfsdienstverlening, faciliteren start ups, business support, pro actieve acquisitie, etc.) en ook financieel 

bijgedragen aan de verdere versterking en promotie van de sterke sectoren Health & High Tech. 

b. Het gaat om een bedrag van ruim € 250.000, dat in 2018 is besteed aan de versterking en promotie van de 

sectoren Health & High Tech. Concreet gaat het om de uitvoering van de Economische Innovatieagenda en het 

plan van aanpak voor versterking van de clusters Health & High Tech (we dragen als gemeente onder andere bij 

aan Briskr, Rockstart en Inscience, zetten een clusteraanjager in, economische promotie, etc.) en een tweetal 

subsidies vanuit het Ondernemersfonds (voor het project NextOEM en het Informal Investers Netwerk). 



c. .Dit is niet aan de orde 

  

41. a. Hoe is het project 'Weg met de wegwerpeconomie' vormgegeven? 

b. Wat is hier aan uitgegeven? 

 

Antwoord 

a.  Samen met gemeente Arnhem en Duiven hebben we subsidie aangevraagd voor de 

ontwikkeling van circulaire business modellen voor bedrijven op drie 

bedrijventerreinen in de regio. De projectactiviteiten zijn:  

 Bepaling van de keuze van de terreinen en de ontwikkeling van de tools; 

 Ontwikkeling proposities voor stroom-kans-combinaties per terrein; 

 Uitwerking van de proposities in business modellen; 

 Verspreiding van de resultaten en tools op de drie bedrijventerreinen 

 

b. Nijmegen heeft een cofinancieringsbijdrage geleverd van € 15.000, - aan de projectkosten van het 

project 'Weg met de wegwerpeconomie’. 

 

 

42. Hoeveel is er uitgegeven aan het stimuleren van circulaire economie binnen de verschillende projecten? 

 

Antwoord 

In 2017 is een procesregisseur circulaire economie aangesteld om uitvoering te geven aan de visie en agenda Rijk 

van Nijmegen Circulair. In het ‘Bestuursakkoord Investeringsagenda Stedelijk Netwerk Arnhem-Nijmegen’ is voor 

de jaren 2017 en 2018 in totaal €100.000 beschikbaar gesteld door de provincie De vereiste cofinanciering van € 

50.000,- per jaar wordt geleverd door de acht gemeenten verenigd in de GR MARN. Tevens zijn uitgaven gedaan 

voor de Groene Hub een samenwerkingsverband van ondernemers, onderwijs en overheden in de regio Arnhem 

Nijmegen voor versnelling van de circulaire economie, een project over periode 2016-2018. Volledige 

gesubsidieerd door provincie met € 150.000,-  

 

 

43. Is de capaciteit van de aangeboden groene walstroom bij de aanlegplaatsen voldoende om de 107 extra 

cruiseschepen van deze faciliteit gebruik te laten maken? 

 

Antwoord 

De oorzaak van de 107 extra cruiseschepen was de langdurige lage waterstand op de Waal afgelopen jaar. 

Normaal leggen rond de 650 cruiseschepen aan in Nijmegen. Nijmegen heeft plaats voor zeven of negen 

cruiseschepen tegelijkertijd, dat is afhankelijk van de lengte van de schepen. Er zijn vier walstroomkasten met vier 

aansluitingen voor de cruiseschepen. Komen er meer dan 4 schepen tegelijkertijd dan kan de rest niet aansluiten 

aan walstroom. Ongeveer 25% van de cruiseschepen kan niet op walstroom aanleggen. Om alle cruiseschepen 

tegelijk te kunnen aansluiten zouden er drie extra walstroomkasten geplaatst moeten worden. Een andere 

mogelijkheid is om in vier bestaande walstroomkasten een extra aansluiting te maken. 

 

 

44. ‘De regio Arnhem-Nijmegen is in 2018 uitgeroepen tot de beste circulaire regio van Nederland.’ 

Op welke indicatoren en criteria is dat gebaseerd? 

 

Antwoord 

De vakjury van de Circular Economy Award 2018 heeft de regio Arnhem-Nijmegen beoordeeld aan de hand van de 

volgende criteria: 

 Visie en beleid: In hoeverre is circulariteit ingebed in de visie op provinciaal, regionaal of gemeentelijk niveau? 

 Organisatiegraad: Welke partijen zijn betrokken bij de ontwikkeling van de circulaire regio?  

 Beleidsconsistentie: In hoeverre wordt een gezamenlijke visie ook daadwerkelijk uitgevoerd, en in hoeverre is 

het beleid consistent?  

 Resultaat: Wat is het resultaat (tot nog toe)? In hoeverre wordt een positieve bijdrage 



geleverd aan integrale duurzaamheidsdoelen? 

 Voorbeeldprojecten: In hoeverre worden de circulaire ambities uitgevoerd? 

 Moeilijke besluiten: Welk(e) moeilijk besluit(en) zijn er genomen om te komen waar de regio nu staat  

 

De regio Arnhem Nijmegen onderscheidt zich van ander inzendingen doordat er een netwerk is gemaakt rond 

bestaande initiatieven. Aan de andere kant is sprake van een duidelijke visie die zich van landsdeelniveau (Oost-

Nederland, met CIRCLES) en provinciaal niveau (afvalloze provincie) tot de schaal van de voormalige stadsregio 

Arnhem-Nijmegen uittekent. Via de regionale Investeringsagenda Stedelijk Netwerk Arnhem Nijmegen worden 

duurzame initiatieven ‘gecofinancierd’. De regio profileert zich als living lab en laat concrete plannen en resultaten 

zien. De regio heeft een circulaire OV-aanbesteding gedaan en 18 gemeenten kopen hun duurzame energie samen 

in. Inwoners van de regio Arnhem-Nijmegen lopen landelijk voorop met het scheiden van afval. Zo zijn inwoners 

van de regio Rijk van Nijmegen er in 2017 in geslaagd 72,3 procent van hun afval te scheiden voor hergebruik, dicht 

bij het doel om in 2020 tot 75 procent afval her te gebruiken. Maar ook het bedrijfsleven doet mee. Afvalbedrijf ARN 

in Weurt start (dit najaar) met het recyclen van incontinentiemateriaal, waarmee ze een Nederlandse primeur 

heeft. Afvalbedrijf AVR in Duiven investeert in grootschalige CO2-afvang, die wordt gebruikt door 

tuinbouwbedrijven in Nextgarden in Lingewaard. Industriepark Kleefse Waard in Arnhem – finalist in de categorie 

werklocatie – zet de Grondstoffenbank op. Al met al ontstaat het beeld van een regio die doorpakt, zowel van 

onderop, als in een coördinerende en verbindende rol van bovenaf. 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



Programma  Grondbeleid 
 

  

45.  “De realisatie van de grondverkopen is in 2018 achter gebleven bij de verwachtingen door een langer 

durende voorbereiding.” Kunt u dit onderbouwen oftewel van meer uitleg voorzien?  

 

Antwoord 

Een belangrijke reden hiervoor is de gespannen marktsituatie maar ook de extra tijd die nodig is gebleken voor 

overleg met andere (semi-) overheden. Ook de beperkte beschikbaarheid van bouwrijpe plangebieden speelt een 

rol.  De beperkte ontwikkel- en bouwcapaciteit bij ontwikkelaars en bouwbedrijven is een andere oorzaak 

waardoor ontwikkelingen niet of vertraagd van de grond komen. 

Een grote verkoop van 350 woningen in de Waalsprong Hof van Holland heeft plaatsgevonden in januari 2019 de 

verwachting was december 2018. Ook dit heeft voor een lagere realisatie in 2018 bijgedragen.  

Voor de levering kavels in Vossenpels Zuid geldt dat vertraging is ontstaan omdat er te weinig capaciteit bij 

aannemers beschikbaar is.  Daardoor ontstaat vertraging bij het verlenen van hypotheken en levering van de 

percelen 

 

  

46.  “In de bestaande stad is het aantal transacties voor nieuwbouw erg beperkt geweest (ca. 25). Dit blijft 

achter bij de verwachtingen.” Kunt u dit onderbouwen?  

 

Antwoord 

Door planvorming die meer tijd kost (bijvoorbeeld Montesoricollege Berg en Dalseweg) of wanneer de 

ontwikkeling op weerstand bij de omgeving stuit (Marie Curiestraat) en daardoor niet van de grond komt, blijft het 

aantal transacties achter bij de verwachting  

 

 

47. Bij de indicatoren is te zien dat in Meijhorst 37,5% van de inwoners een migratieachtergrond heeft.  

Hoeveel van de dit jaar geplaatste statushouders zijn er in elke wijk terecht gekomen? 

 

Antwoord 

Informatie over het aantal geplaatste statushouders 2018 naar wijk is nog niet voorhanden. Beantwoording 

hiervan  zou nader uitzoekwerk vragen. In het onderzoeksprogramma van bureau O&S 2019 is een nadere analyse 

met betrekking tot statushouders opgenomen. Te zijnedr tijd worden de uitkomsten hiervan met u gedeeld. Wel is 

de volgende informatie beschikbaar:  

In de recente stads- en wijkmonitor staat een geografische weergave per wijk weergegeven van het aantal mensen 

met een ‘niet westerse achtergrond’. https://swm.nijmegen.nl/p37725/verschillen-tussen-wijken-en-stadsdelen (( 

en dan klikken op ‘Nijmegen met een migrantenachtergrond vaak in Dukenburg’). 

Grafiek: Percentage statushouders, per wijk, 1-1-2019  

https://swm.nijmegen.nl/p37725/verschillen-tussen-wijken-en-stadsdelen


 

 

Per wijk blijkt op 1 januari 2019 het percentage statushouders het hoogst te zijn in Meijhorst (3,1%), gevolgd door 

Aldenhof 1,9%), Hatert (1,9%) en Hengstdal (1,8%). 

Vanaf 2017 kunnen we het aantal statushouders per stadsdeel volgen.  

Grafiek: Ontwikkeling percentage statushouders op stadsdeelniveau (1-1-17 t/m 1-1-19) 
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Kijken we op stadsdeelniveau, dan is het percentage statushouders het hoogst in Dukenburg (1,4%) en Nijmegen-

Zuid (1,4).  

In de periode 1 januari 2017 – 1 januari 2019 is dit percentage het meest gestegen in Nijmegen-Zuid (van 1% naar 

1,4%) en Lindenholt (van 0,7% naar 1%). 

  

48.  “In de planexploitatie Waalsprong hebben verschillende aanpassingen plaatsgevonden met als totaal 

effect een verbetering van het resultaat met € 8,8 miljoen. Het gaat om aanpassingen in de GREX zoals 

de actualisatie activering van de kosten van riolering en hemelwaterafvoer in alle woongebieden en 

bedrijventerreinen en  actualisatie van de grondprijzen. Tevens is in de Waalsprong gekozen voor 

gebakken klinkers. Bij de Zomernota 2018 en de Stadsbegroting 2019 zijn reeds enkele effecten 

benoemd.” 

Wat is op dit moment het totale resultaat op de Waalsprong ? Inkoop van de grond minus de verkochte 

grond plus waarde grond nog in bezit. 

 

Antwoord 

Het verwachte eindresultaat van het gehele project Waalsprong bedraagt op einddatum 2033 € 20 mln. De 

boekwaarde per 31 december 2018 bedraagt € 307 mln.  
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49. Hoeveel ha aan bedrijventerrein staat op dit moment leeg? 

 

Antwoord 

Binnen de planexploitaties van de gemeente resteert nog ca. 60 ha uit te geven bedrijventerrein. Deze 60 ha is 

inclusief de terreinen Grift Noord en Zuid (RPW proces); zonder deze Griftonderdelen (38 ha), resteert er dan 22 ha. 

als direct uitgeefbaar bedrijfventerrein. 

Daarnaast is er nog ca. 10 ha particulier aanbod. Overigens is de leegstand op bedrijventerreinen flink afgenomen 

en bevindt zich gemiddeld genomen rond het frictieleegstandspercentage van 5 %. 

 

 

  



Programma Inkomen en Armoedebestrijding 
 

  

50. U geeft aan dat 18.365 unieke personen gebruik hebben gemaakt van inkomensvoorzieningen en dat dit 

99% bedraagt van de mensen met een inkomen tot 110%. Tevens geeft u aan dat er een aantal 

regelingen zijn waarbij de inkomensgrens op 130% ligt. Dat maakt deze cijfers en percentages troebel. 

Kunt u derhalve per inkomensondersteunende maatregel aangeven hoeveel unieke personen u bereikt 

heeft en het bijbehorende percentage van mensen die gebruik kunnen  

maken van de maatregel u bereikt heeft?  

 

Antwoord 

Wij constateren net als u dat de huidige indicator eigenlijk niet meer volstaat, omdat het een vertekend beeld 

geeft van de werkelijkheid. Wij hebben ervoor gekozen in deze stadsrekening vast te houden aan de berekenwijze 

van de voorgaande jaren, omdat een consistente berekening bijdraagt aan vergelijkbaarheid. Bij het opstellen van 

de nieuwe indicatoren is onze suggestie om, zoals u zelf ook al suggereert, te gaan werken met het bereik per 

regeling. Hiermee verlies je het zicht op het totaalbereik, maar zijn de aantallen wel af te zetten tegen de voor die 

regeling geldende inkomensnorm. Neemt niet weg dat het bereik van onze armoederegelingen in 2018 dus verder 

is toegenomen en dat juichen wij toe, omdat we ervan overtuigd zijn dat als inwoners minder zorgen hebben over 

inkomen en schulden, ze gemakkelijker volwaardig zullen meedoen in de samenleving. 

 

 

51. het uitwisselen van betaalsignalen tussen bijv. NUON, Vitens en woningcorporaties leverde 1.284 

‘matches’ op. In 468 gevallen is het gelukt om in contact te komen met die klanten (wat in 243 gevallen 

leidde tot verdere ondersteuning). Is er een verklaring voor dat het maar in 468 gevallen lukt om in 

contact te komen? 

 

Antwoord 

Bij ongeveer een derde van de matches wordt geen contact gezocht omdat ze buiten de doelgroep vallen (er is al 

financiële ondersteuning, het betreft een studentenhuis of postadres of de klant heeft eerder aangegeven geen 

contact te willen). Er wordt bij een match ofwel aangebeld ofwel opgebeld en vaak ook beiden. Het komt 

regelmatig voor dat mensen niet open doen of niet opnemen. Wij vinden het lastig om hiervoor een verklaring te 

geven. Het is bekend dat mensen met schulden soms liever de deur niet openen uit angst voor deurwaarders / 

aanmaningen etc. Maar het is te kort door de bocht om dit als verklaring aan te dragen voor alle gevallen. In elk 

geval kunnen wij onze dienstverlening niet opdringen aan mensen.  

 

52. Is er een verklaring voor dat we daarvan 225 mensen niet kunnen ondersteunen? 

 

Antwoord 

Ja. In een aantal gevallen hebben mensen aangegeven dat er geen probleem is of dat ze niet op onze 

dienstverlening zitten te wachten. In de meeste gevallen is de reden ‘technisch’. Dat wil bijvoorbeeld zeggen dat 

deze persoon al een vorm van ondersteuning of schuldregeling heeft of dat een andere vorm van ondersteuning 

nodig is. Onze ervaringen zijn vergelijkbaar met die in andere gemeenten met een project Vroegsignalering. 

  

53. Wat zijn de behaalde doelen (meetcijfers) van de pilot ‘project financieel expert’ die nu wordt uitgerold 

binnen alle wijken? 

 

Antwoord 

Op basis van een evaluatie in het najaar van 2018 constateren we dat er tot mei 2018 in totaal 190 cliënten op 

spreekuur zijn geweest bij de financieel expert in de wijk (146 in Dukenburg, 44 in Nieuw-West). De meeste 

personen zijn geboren vóór 1970, zijn alleenstaand(e ouder) en/of ontvangen een vorm van een uitkering. 



Ongeveer 60% van de cliënten komt binnen via de STIP. Bij ongeveer 2/3de van de groep was lichte ondersteuning, 

advisering of doorverwijzing voldoende. Bij de overige 1/3de van de groep was een traject bij, in de meeste 

gevallen Bureau Schuldhulpverlening (gemeente) of Bindkracht10 nodig. Klanten en medewerkers ervaren de 

financieel expert in de wijk als een positieve aanvulling, want het leidt tot een hoger bereik, tot een ander bereik 

en tot betere samenwerking tussen partijen in de wijk. We gaan het bereik meten en afzetten tegen het bereik 

vóórdat er een financieel expert in de wijk was. Het is nog te vroeg om te kunnen zeggen of de inzet van de 

financieel expert in de wijk geleid heeft tot minder zware schuldenproblematiek in de stad. 

 

54. Zijn er al cijfers bekend over de experimenten met de bijstandsuitkering en zo ja wat zijn die? Vallen die 

mee/tegen ten opzichte van de doelstellingen?  

 

Antwoord 

Nee. Er is in Nijmegen afgesproken dat er tussentijds niet gerapporteerd wordt over de effecten van het 

experiment om de uitkomsten niet te beïnvloeden. In het najaar van dit jaar vindt de laatste meting plaats en 

begin 2020 ontvangt u de resultaten van het experiment. Als er tussentijds behoefte is aan een toelichting op de 

aanpak tot nu toe, dan kunt u gebruik maken van het aanbod dat daaromtrent al is gedaan aan de raad voor een 

informatiemiddag. 

 

55. Zijn er al concrete interventies gepleegd om de armoedeval tegen te gaan? Zo ja, wat is daar de 

uitkomst van. Zo nee, zijn er al concrete plannen? 

 

Antwoord 

Het tegengaan van de armoedeval is een complex probleem dat in het hele land speelt en waar geen oplossing 

voor is. Wat wel helpt is dat wij ervoor kiezen om de meeste armoederegelingen ook toegankelijk te laten zijn voor 

overige minima (mensen met een inkomen boven bijstandsniveau tot 130% van de bijstandsnorm). Zodoende 

verlies je niet direct je recht op al je (lokale) regelingen wanneer je betaald werk vindt. Een andere manier waarop 

wij de armoedeval proberen tegen te gaan is bijvoorbeeld door werken aantrekkelijker te maken: denk aan het 

vergoeden van werkkosten en het pro-actief informeren over de effecten van een hoger inkomen op bijvoorbeeld 

toeslagen. Op de hoogte van het minimumloon of op de landelijke regelingen zoals huur- en zorgtoeslagen 

hebben wij geen invloed. Nog vóór de zomer ontvangt u de nieuwste Minima Effectenrapportage van NIBUD 

waarin u kunt lezen in hoeverre zich armoedeval voordoet in Nijmegen. 

 

56. Kunt u aangeven hoe de zogenoemde Klijnsmagelden (Kindgelden) in 2018 zijn besteed? Is dat in 

overeenstemming met het doel van de gelden?  

 

Antwoord 

De Klijnsmamiddelen zijn besteed conform de stadsbegroting 2018, zoals die door u is vastgesteld in november 

2017. Nijmegen kent een uitgebreid pakket voor kinderen die opgroeien in een huishouden met een laag inkomen. 

 

 

 

 

 

 

  



Programma Mobiliteit 
 

  

57. ‘Singles zijn verbeterd voor fietsers’: naar welke normen is dit gebeurd?  

 

Antwoord 

We hebben de kruispunten met de Van Schevichavenstraat, Hertogstraat en Van Bruggenstraat compacter 

gemaakt en de verkeerslichten zijn vervangen. Overstekende fietsers hebben méér opstelruimte gekregen en 

hebben nu een kortere oversteeklengte dan voorheen. Hierdoor konden de verkeerslichtenregelingen efficiënter 

worden gemaakt, waardoor wachttijden voor overstekende fietsers (en voetgangers) fors zijn verminderd. 

Voorheen kon de wachttijd oplopen tot 100-120 seconden; nu is dat maximaal circa 70-80 seconden. Daarmee 

vallen de wachttijden binnen de hiervoor gestelde landelijke normen (= maximaal 90 seconden, bij aanwezigheid 

van fietsers en/of voetgangers). Zowel het comfort als de verkeersveiligheid voor fietsers zijn verbeterd. De 

verwerkingscapaciteit voor autoverkeer is overigens ongeveer gelijk gebleven. 

 

 

58.  ‘560 anonieme OV kaarten zijn verstrekt voor een actietarief’: wat waren vooraf de beoogde 

doelgroepen voor deze kaarten en zijn die doelgroepen ook daadwerkelijk bereikt?  

 

Antwoord 

Op 18 september 2018 is de raad per brief (kenmerk 18.0006586) geïnformeerd over de actie. Hierin stond ook 

vermeld op welke doelgroepen de actie zich zou richten. 

1. Mensen die mogelijk wel in staat zijn om een OV-chipkaart aan te schaffen maar dat om verschillende 

redenen niet doen. Deze groep had de mogelijkheid om eenmalig een anonieme OV-chipkaart aan te 

schaffen tegen het gereduceerde tarief ad €1,50. Het restant (€6,-) is door de gemeente betaald. 

2. Mensen die als gevolg van hun financiële situatie niet in staat zijn om een OV-chipkaart aan te schaffen. 

We hebben de klanten van de Voedselbank een gratis OV-chipkaart op naam aangeboden met een 

startsaldo ad €10,-. 

De 560 anonieme OV-chipkaarten betreffen dus doelgroep 1. Echter, het aantal van 560 blijkt bij nader inzien niet 

te kloppen. In 2018 zijn 621 anonieme OV-chipkaarten verkocht. We hadden in totaal 827 anonieme ov-

chipkaarten voor de actie aangeschaft. Op 1 januari 2019 waren er dus nog 206 ov-chipkaarten over. Deze zijn in 

2019 deels nog verkocht middels de flyers (61) en deels via de Vincentiusvereniging (145). Deze vereniging had 

interesse en gelet op de doelgroep van de actie is er voor gekozen om deze kaarten onder voorwaarden aan hen te 

verkopen voor het bedrag van €1,50 per stuk. 

 

59. ‘Kosten worden verdeeld tussen rijk en regio voor viaduct Elst’: wat is de verdeelsleutel, komen er 

kosten voor Nijmegen en zo ja hoeveel? 

 

Antwoord 

Op dit moment is sprake van bereidheid tot medefinanciering door de betrokken partijen en is er nog geen 

verdeelsleutel vastgelegd; daarvoor worden de plannen en mogelijkheden momenteel verder uitgewerkt in een 

samenwerkingsovereenkomst Nijmegen-Overbetuwe-provincie Gelderland. 

 

  

60. Waaruit is het cijfer dat de ondernemer aan de bereikbaarheid geeft, opgebouwd en wat ligt ten 

grondslag aan het feit dat dit cijfer daalt? 

 

Antwoord 

Het cijfer “bereikbaarheid gehele stad” wordt elke twee jaar  opgevraagd als een totaaloordeel over de 

bereikbaarheid van de gehele stad. Dit als een deelaspect van het ondernemersklimaat in Nijmegen.  In 2018 is 

door bijna 1000 respondenten de vragenlijst van de monitor vestigingsklimaat ingevuld. 



 

Daarnaast wordt ook gevraagd naar de bereikbaarheid van de eigen bedrijfsomgeving met diverse 

vervoermiddelen.  

Zie www.nijmegen.nl/vestigingsklimaat onder de tab “Deelaspecten” voor de precieze cijfers 2018, het verloop 

sinds 2006 en een toelichting daarop.  

 

 

61. Is bekend waarom de bereikbaarheid van de bedrijfslocaties slechter wordt beoordeeld (van 7,2 naar 

6,7)?   

 

Antwoord 

Ondernemers waarderen de bereikbaarheid per auto met een 6,7 duidelijk lager dan in eerdere jaren. Ook het 

rapportcijfer van de benchmarksteden is met een 6,9 gemiddeld iets hoger dan in Nijmegen.  De benchmarksteden 

bestaan uit: Almere, Breda, Delft, Dordrecht, Ede, Enschede, Groningen, Haarlem, Leiden, Tilburg, Haarlem en 

Leiden. Deze cijfers zijn afkomstig van de Peiling Ondernemers Klimaat (POK) uitgevoerd door onderzoeksbureau 

Ecorys. 

Ondernemers geven aan dat de bereikbaarheid van de bedrijfsomgeving een van de belangrijkste 

aandachtspunten  is. Dit wordt  onderstreept door het lagere rapportcijfer voor de bereikbaarheid van de gehele 

stad. Op de werkgebieden TPN-West, Brabantse Poort, Bijsterhuizen, Winkelsteeg en De Grift wordt de 

bereikbaarheid per auto beter dan gemiddeld beoordeeld. 

 

Waarom de beoordeling van de bereikbaarheid van de stad als geheel en de bedrijfsomgeving per auto  lager 

uitvalt is niet met zekerheid te zeggen. Dit kan zeker ook te maken hebben met toenemend verkeer door groei van 

de economie en verkeersdruk in zijn algemeenheid.  

De bereikbaarheid van de bedrijfsomgeving met fiets en OV (en in mindere mate in 2018 ook het vrachtverkeer) 

laten wel een verbetering zien.  

 

  

62. a. Welk deel van de uitgaven heeft betrekking op verduurzamings- en gedragsveranderingsactiviteiten? 

(In het kader van paragraaf ‘Wat heeft het gekost’) 

b. Hoe verhoudt zich dit tot het totaal van de uitgaven voor mobiliteit? 

 

Antwoord 

De kosten in de  exploitatiebegroting  worden voor een groot deel bepaald door personeelskosten en 

exploitatielasten van het parkeerbeheer.  

Verduurzaming en gedragsverandering op het vlak van mobiliteit is voor een groot deel geïntegreerd in het 

mobiliteitsbeleid, onder meer in de beleidslijn om het openbaar vervoer en fietsverkeer te stimuleren. Ook bij de 

investeringen besteden wij veel aandacht aan deze aspecten. De initiatieven in het kader van Beter Benutten en 

Slim en Schoon op weg in de regio zijn voor een belangrijk deel gericht op gedragsverandering. Een exacte 

toedeling van de in de exploitatiebegroting opgenomen bedragen is dus lastig.  

 

 

 

 

 

  

http://www.nijmegen.nl/vestigingsklimaat


Programma  Onderwijs 
 

63. Indicator leerlingen naar dichtbije Basisschool 

Dit percentage is 65% ipv 80% zoals in de doelstelling. In de toelichting staan mogelijke verklaringen, 

maar wordt gezegd dat O&S het % niet langer af kan leiden. Wordt dit percentage dus aangeleverd door 

Schoolwijzer? En zo ja hebben zij wel onderzoeksgegevens over dit cijfer? 

 

Antwoord 

Bij Indicator 3 staat het percentage leerlingen dat een basisschool bezoekt dat niet meer dan 300 meter van het 

woonadres is verwijderd ( een  nabije school bezoekt).  Deze indicator wordt en kan door onze afdeling O&S 

worden vastgesteld en die is voor 2018 vastgesteld op 65%. 

 

De doelstelling van 80% is vanuit het verleden (nog voor de start van Schoolwijzer)  als indicator benoemd. Het 

streefcijfer  van 80% is ook destijds bepaald, maar we erkennen dat dit geen reële doelstelling meer is. 

 

Het bovenstaande cijfer is derhalve een ander cijfer dan het percentage leerlingen dat wel een buurtschool kiest. 

Het percentage leerlingen dat een buurtschool kiest kan alleen door Schoolwijzer (de gezamenlijke PO-besturen) 

worden berekend. 

 

 

64. Groei VSV’ers bij mbo 4. College geeft aandat nader ondezoek het gestegen % VSV’ers in deze groep 

moet verklaren. Is dit onderzoek al gepland? 

 

Antwoord 

Ja,  dit onderzoek is uitgezet. De uitkomst hiervan zullen wij u aanbieden in het RMC jaarverslag. 

 

  

65. 400 deelnemers aanpak laaggeletterdheid. Is dat conform de vraag of is hier een wachtlijst?  

 

Antwoord 

Binnen het Rijk van Nijmegen zijn 400 plekken ingekocht. Nijmegen heeft ongeveer 300 plekken ingekocht,  de  

overige plaatsen zijn voor de regiogemeentes. Er zijn minimale wachtlijsten waar alleen mensen met een NT2 

achtergrond op staan. Op een aantal locaties (in de regio) heeft het ROC plekken over,  op de locaties in Nijmegen 

zijn de plekken gevuld. 

 

  

66. Wat wordt er verstaan onder de vernieuwing van onderwijsgebouwen? 

 

Antwoord 

Onder vernieuwing van onderwijsgebouwen wordt verstaan het realiseren van nieuwbouw voor een nieuwe of 

bestaande school. Dit kan op een nieuwe locatie zijn of op de huidige locatie van de bestaande school. 

 

 

67. Wat wordt er bij de vernieuwing van onderwijsgebouwen gedaan om de gebouwen duurzamer te 

maken? Kunt u daar een overzicht van geven? 

 

Antwoord 

Bij vernieuwing van de doorgedecentraliseerde onderwijsgebouwen liggen de keuzes m.b.t. duurzaamheid bij de 

schoolbesturen. Per schoolbestuur worden andere keuzes gemaakt, vooral duurzame investeringen die voordelig 

zijn voor de jaarlijkse exploitatie op lange termijn worden nu gekozen door de verschillende schoolbesturen. Wij 

hebben geen inzicht in deze keuzes. 



Voor niet-doorgedecentraliseerde scholen waarvoor nieuwbouw gepland is (de nieuwe basisscholen in 

Woenderskamp en de Stelt, Kristallis) wordt rekening gehouden met het voldoen aan de BENG-eisen (Bijna 

Energie Neutraal Gebouw) die per 1 januari 2020 van kracht gaan én een GPR-norm van 8,0. 

  



Programma  openbare ruimte 
 

68.  “De evaluatie van toegankelijkheid geeft aan dat we de looproutes in het centrum, stadsverlichting en 

beschikbaarheid van toiletten verder moeten onderzoeken.” Wanneer is het College voornemens dit 

onderzoek uit te voeren en de resultaten hiervan aan de Raad te sturen? 

 

Antwoord 

De toegankelijkheid bestaat uit verschillende onderwerpen; uitnodigen tot gebruik van toiletten van de horeca, 

looproutes centrum en openbare verlichting.  Elk onderdeel heeft zijn eigen traject.  

 

Toiletten 

Het onderzoek omtrent het vrijwillig beschikbaar stellen van toiletten van horeca (en winkels) is reeds in gang 

gezet. Er is gekeken naar belangen van relevante partijen en welk middel het beste het gezamenlijke doel dient.  

We willen Nijmeegse ondernemers stimuleren om hun toiletten beschikbaar te stellen voor het publiek.  

Hiervoor wordt een brief verstuurd die een beroep doet op de gastvrijheid van de stad en waarin we de 

ondernemers verzoeken een raamsticker te plakken én zich aan te melden bij een app (de landelijke app. “Hoge 

nood”. Naar verwachting zijn voor eind 2019 de eerste stickers op de ramen geplakt. Daarna nodigen we de 

ondernemers uit hier zelf vorm aan te blijven geven. Dit wordt niet teruggekoppeld naar de raad, maar gewoon nu 

ingevoerd en bekend via de media (en de stickers) 

Looproutes centrum 

Het vaststellen van (hoofd-) looproutes in het centrum kent meerdere doelen en diverse betrokken partijen. Het is 

daarmee een complexe stedenbouwkundige ontwerp-opgave. Wanneer we een looproute kaart kunnen 

samenstellen, zullen we hierover de raad informeren. We kunnen nog niet zeggen, wanneer deze kan worden 

vastgesteld. Wel hebben we binnen mobiliteitsbeleid inmiddels veel aandacht voor looproutes en bij 

herinrichtingsprojecten wordt natuurlijk continu volop rekening gehouden met toegankelijkheid. 

 

Openbare verlichting 

Voor openbare verlichting loopt op dit moment een vooronderzoek om na te gaan, wat de ruimte is voor 

vernieuwing op het gebied van toegankelijkheid. Stadsverlichting is een zeer omvangrijk, complex terrein, waarbij  

meerdere partijen betrokken zijn. Zorgvuldig onderzoek is dus nodig en we nemen dan ook als gemeente graag 

een actieve rol in een landelijk onderzoekstraject (vanuit het CROW) We kunnen nog niet vooruit lopen op de 

snelheid waarmee dit traject vorm zal krijgen. We gaan het aandachtsgebied toegankelijkheid in ieder geval ook 

meenemen in de evaluatie van de openbare verlichting (‘Zicht op Nijmeegs licht, 2011-2020’) 

Gezien de uitgebreide, complexe, en veelomvattende problematiek en daarmee hoge kosten, moeten we de 

verwachtingen voor snelle verbetering van alle openbare verlichting relativeren. Wel willen we vanuit dit project 

op zoek naar pilots om goede voorbeelden te ontwikkelen van betere stadsverlichting op plaatsen waar dat echt 

nodig is. Graag willen we dan de raad met die voorbeelden informeren. 

 

 

69. Gezien het veranderende klimaat staat er in de stadsrekening niet beschreven of er nog steeds gewerkt 

wordt ook aan adaptatiemaatregelen om droogte en hitte en soms plaatselijke wateroverlast op te 

vangen. Kijk naar vergroening van versteende wijken en het stadscentrum, aanpak van de riolering in 

kwetsbare gebieden etc. Is hier nog steeds apart aandacht voor? 

 

Antwoord 

Op verschillende manieren is er aandacht voor de effecten van het veranderende klimaat:  

Op regionaal niveau is er recent een  samenwerkingsovereenkomst getekend op dit thema met de omliggende 

gemeenten (Rijk van Nijmegen en Land van Maas en Waal), Waterschap Rivierenland en Provincie Gelderland. Het 

college heeft op 26 maart een Regionale Adaptatie Strategie (RAS) vastgesteld. Een toelichting op deze RAS is aan 

de raad aangeboden, deze toelichting vindt op 15 mei plaats. 

Lokaal wordt nu bekeken hoe de ambities uit de RAS kunnen worden opgenomen in de omgevingsvisie. Overigens 

zijn we al sinds 2000 regenwater van het riool aan het afkoppelen en doen we sinds 2009 actief onderzoek naar 

regenwateroverlast. Dit klimaatadaptatiebeleid (tegengaan regenwateroverlast) is vastgesteld in het Gemeentelijk 

rioleringsplan 2017-2023. 



Recent is er een Soortenmanagementplan Nijmegen-Noord vastgesteld, waarin ook is aangegeven dat we 

Natuurinclusief Bouwen gaan toepassen bij nieuwbouwontwikkelingen.  

Daarnaast wordt er bij herinrichtingprojecten altijd gekeken hoe we onze wijken klimaatbestendiger kunnen 

maken; dit door meer groen te creëren en het regenwater af te koppelen van het riool. Voor de effecten van hitte  

zijn er o.a. gesprekken met de GGD en is er al een aantal jaar een Lokaal  Hitteplan Nijmegen in werking. 

We proberen onze bewoners bewust te maken van het veranderde klimaat en de noodzaak om ook zelf een 

steentje bij te dragen middels o.a. de campagne Operatie Steenbreek. Dit jaar uitgevoerd door De Bastei. 

Daarnaast kunnen bewoners subsidie aanvragen voor het afkoppelen van hun regenpijp van het riool en voor een 

groendak.  

 

 

70. a. Waaruit bestaat concreet uw milieu-ambitie? 

b. Hoe wil de gemeente Nijmegen middels de openbare ruimte een voorbeeldfunctie zijn als het gaat om 

milieu-ambitie? 

 

Antwoord 

a. Waaruit bestaat concreet uw milieu-ambitie?  

In uw vraag verwijst u naar de milieu-ambities voor duurzame en circulaire grond-, weg- en waterwerken in de 

openbare ruimte. Onze milieuambities en tevens doelstellingen binnen het Duurzaam GWW zijn: 

- Reductie van de CO2-uitstoot met 20% in 2020 

- Verhoging van circulair materiaalgebruik met 10% in 2020 

 

b. Hoe wil de gemeente Nijmegen middels de openbare ruimte een voorbeeldfunctie zijn als het gaat om milieu-

ambitie?  

Nijmegen heeft de Green deal GWW 2.0 (GD) ondertekend in 2017. Deze GD is destijds ondertekend door Rijks 

Waterstaat (RWS), de provincies, waterschappen en 5 gemeenten. In 2019 hebben o.a. Arnhem en Amsterdam deze 

ook ondertekend. 

In de GD is afgesproken dat we werken volgens de lijnen: 

- Van kosten naar waarde 

- Van reactief naar proactief 

- Van uniek naar uniform 

- Van alleen naar samen. 

We hebben een werkgroep duurzaamheid openbare ruimte en een coördinator Duurzaamheid bij de afdeling 

Stadsbeheer ingesteld. Hiermee zijn de eerste stappen genomen. Het meest omvangrijke duurzaam GWW-project 

is de reconstructie van de Malderburchtstraat. Deze straat wordt zo duurzaam mogelijk gerealiseerd. De 

aanbesteding is gedaan volgens de methode Rapid Circulair Contracting (RCC). Deze methode is erop gericht om 

in samenwerking met de aannemer, opdrachtgever, instanties en bewoners het duurzame (maar ook veilige) 

ontwerp te maken. Dit najaar wordt dit project gerealiseerd. Met het Kandinsky college is afgesproken dat 

leerlingen duurzame projecten koppelen aan dit project. In dit project doen we ervaring op met het werken met 

het ambitieweb, Rapid Circulair Contracting, dubocalc (berekenen CO2-uitstoot), MCI (berekenen circulair 

materiaalgebruik). De ervaring die met dit project en de instrumenten opgedaan wordt, zal na positieve evaluatie 

toegepast worden op nieuwe projecten in het openbaar domein. 

Nijmegen heeft de actie Operatie Steenbreek ondergebracht bij De Bastei. Uit tuinen en de openbare ruimte zijn 

inmiddels al 190.000 tegels verwijderd. Die ruimte is gelijktijdig vergroend. Doel is het tegen gaan van hittestress 

en meer infiltratie en berging van regenwater. 

In 2018 zijn voor het eerst in Nederland rioolbuizen met 10% circulair beton gelegd in de Hatertseveldweg. De 

kosten waren slechts een fractie hoger dan normaal.  

Recent zijn de abri’s (bushokjes) vervangen in Nijmegen. De nieuwe abri’s zijn gemaakt van 100% circulair 

materiaal dat in de toekomst weer als grondstof kan dienen. De nieuwe abri’s zijn van dezelfde afmeting als de 

vorige en daardoor konden ze geplaatst wordem op de bestaande funderingen. Hiermee is veel transport, 

materiaal- en machinegebruik voorkomen en daarmee een forse reductie op CO2 uitstoot gerealiseerd. 



De aanschaf van eco-loungebanken, gemaakt van e-waste (metaal en kunststof uit elektrische apparatuur). Deze 

volkomen circulaire banken zijn samen met de DAR aangeschaft. Ze zijn al geplaatst in diverse parken. Op de 

nieuwe Waalkade worden er ook twee geplaatst. 

 

 

 

 

  



Programma Sport en Accommodaties 
 

  

71. Geleerde lessen: In 2017-2018 is de software voor de toegangspoortjes van Triavium, 

wijkaccommodaties en de speeltuinen opnieuw aanbesteed. Deze software voldeed echter niet en de 

betaling aan de leverancier is in 2018 opgeschort en er loopt een rechtszaak. Wat is de stand van zaken 

en is er al een nieuwe aanbesteding gestart? 

 

Antwoord 

Op 24 oktober 2018 heeft de rechter tijdens de zitting aangeboden om partijen de kans te geven om met elkaar in 

den minne te schikken. Op 21 december 2018 is het geschil tussen de leverancier en de gemeente Nijmegen inzake 

het leveren van kassasystemen tot onze tevredenheid minnelijk geschikt. Met het ondertekenen van een 

vaststellingsovereenkomst is deze kwestie afgehandeld en zijn er geen wederzijdse verplichtingen meer. 

 

Een nieuwe aanbesteding wordt voorbereid en zal naar verwachting voor het zomerreces 2019 worden gestart 

middels een publicatie van de uitvraag.    

 

 

72. Wat is het uurtarief commercieel en niet-commercieel (inclusief wijkbewoners) voor het gebruik van 

wijkaccomodaties? En welke kosten worden hier uit gedekt?  

 

Antwoord 

Wij kennen bij incidentele verhuur van onze wijkaccommodaties 3 tarieven: 

1.      Basis-tarief (variërend van € 4.40 per uur voor de kleinste zalen tot € 29,75 per uur voor de grotere zalen). 

In de avonden en in het weekend komt hier een opslag op. (alle tarieven treft u aan op onze website 

https://makelpunt.nijmegen.nl/). 

2.      Gereduceerd tarief, te weten een korting van 40% op het basistarief voor de welzijnsorganisaties, die 

uitvoering geven aan het gemeentelijke welzijnsbeleid. 

3.      Nultarief voor activiteiten voor en door wijkbewoners 

  

Onze wijkaccommodaties worden in principe niet verhuurd voor commerciële activiteiten. 

 

Met de huuropbrengsten wordt slechts een beperkt deel van de kosten gedekt. Naast deze baten uit incidentele 

verhuur hebben we baten uit ondersteunende horeca en permanente verhuur. Het totaal van deze baten dekt 

ongeveer 35% van de totale lasten van alle 24 wijkaccommodaties gezamenlijk. De dekking per accommodatie 

verschilt van ca 10% tot 70%. 

  

Wij doen op dit moment een bedrijfseconomische analyse van de wijkaccommodaties en onze bevindingen willen 

we na het zomerreces met u bespreken. 

  

https://makelpunt.nijmegen.nl/


Programma Stedelijke Ontwikkeling 
 

  

73. Er is een toename van het aantal aanvragen voor vergunningen. Van zo’n 50 naar 700. Hoeveel zijn 

hiervan aanvragen voor kamerverhuur? 

 

Antwoord 

 In 2018 zijn in totaal 724 aanvragen voor omzettingsvergunningen ingediend. Dit betreffen aanvragen voor het 

omzetten van een zelfstandige woonruimte naar onzelfstandige wooneenheden (kamers). Voor aanvullende en 

overige cijfers en details wordt verwezen naar de eindrapportage ‘Evaluatie kamerverhuurbeleid gemeente 

Nijmegen’ d.d. 1 maart 2018 die ook aan uw raad is aangeboden.  

 

 

74. Een aantal panden zijn hierdoor gelegaliseerd. Om hoeveel panden gaat het? 

 

Antwoord 

Er is door de ODRN niet apart geregistreerd of het een legalisatie of nieuwe situatie betreft. In totaal gaat het in 

2018 om ruim 100 aanvragen die nieuw dan wel gelegaliseerd zijn. De overige aanvragen (ruim 600) vielen onder 

het overgangsrecht.  

Vanaf 2019 is afgesproken met ODRN dat zij deze informatie wel verstrekken. 

 

  

75. Bij de indicatoren is te zien dat het verkeersveiligheid/drukte probleem door steeds meer Nijmegenaren 

als belangrijk probleem gezien wordt. Is bekend wat de achterliggende oorzaak is van deze stijging? 

 

Antwoord 

Verkeersveiligheid 

Landelijk is er het afgelopen jaar meer aandacht voor verkeersveiligheid. Aanleiding hiervoor is het toegenomen 

aantal dodelijke ongevallen in Nederland. In Nijmegen is deze stijging op basis van de ongevallenregistratie niet 

waarneembaar. Noch bij het aantal dodelijke ongevallen noch bij het aantal letselongevallen. Ik heb dan ook geen 

directe verklaring voor de stijging in deze indicator onder de Nijmegenaren. 

Drukte 

De oorzaak van het feit dat steeds meer Nijmegenaren drukte-probleem als belangrijk zien, hangt samen met een 

aantal factoren: 

 De toename van het verkeer als gevolg van de stadsuitbreiding en economische groei. In de stad zien we 

dat vooral aan de toename van het aantal fietsers en buiten de stad door de toename van het 

autoverkeer op de autosnelwegen en S100 

 De toename van het autoverkeer geeft ook vaker aanleiding tot stagnatie en filevorming op het 

autosnelwegennet. Als dat het geval is neemt de verkeersdrukte in de stad ook toe (olievlekwerking) . 

  



Programma veiligheid 
 

76. Uit de cijfers is niet af te leiden om hoeveel gevallen van discriminatie en/of meldingen hiervan. Zijn 

deze cijfers beschikbaar? Zo niet, waarom niet? 

 

Antwoord 

Het registreren van discriminatiemeldingen is wettelijk een taak van de Anti-Discriminatievoorziening (in 

Gelderland-Zuid: Ieder1Gelijk). De ADV’s in Gelderland en Overijssel brengen jaarlijks gezamenlijk de Monitor 

Discriminatie Oost-Nederland uit. Die is via de website van Ieder1Gelijk te raadplegen – zie:  
https://www.ieder1gelijk.nl/klachtenregistratie/ 

 

  

77.  ‘De Veiliger Wijkteams hebben nadrukkelijk tot doel om de burger steviger te betrekken bij zijn eigen 

veiligheid en die van zijn omgeving’, staat in dit hoofdstuk. Hoe is dat in 2018 gebeurd? Wat waren de 

doelstellingen en zijn die wel of niet behaald? Zo niet, wat wordt er aan gedaan om dit komende jaren 

te veranderen?  

 

Antwoord 

Op diverse veiligheidsthema’s die bewoners direct raken zijn flyers ontwikkeld met preventietips die politie en 

toezicht ondersteunen in hun contact met bewoners, vooral op de zogeheten hotspots – de plekken waar 

bepaalde veiligheidsproblemen zich het meest voordoen. De flyers zijn bedoeld om vooral laagdrempelige en 

praktische tips te geven met het oog op preventieve maatregelen waarmee bewoners kunnen voorkomen zelf 

slachtoffer te worden van veel voorkomende criminaliteit.  

In 2019 en verder gaan we in relatie tot het thema burgerparticipatie in relatie tot veiligheid verder met het 

ontwikkelen van methodieken en materialen om de rol van de burger bij veiligheidsvraagstukken te vergroten. 

Een belangrijke uitdaging hierbij is om de verbinding tussen bewoners onderling te stimuleren ten behoeve van 

collectieve weerbaarheid.  

  

https://www.ieder1gelijk.nl/klachtenregistratie/


Programma wonen 
 

78. Geleerde lessen. Daar staat te lezen: ‘De op nieuwe leest […] resultaat’. Kan het college concrete 

voorbeelden noemen van dit resultaat? 

 

Antwoord 

Het resultaat is dat er minder tijd gaat zitten in een omvangrijk proces, met een traject voor elk van de vijf 

corporaties en huurdersorganisatie apart, waar we jaarlijks elk onderwerp aan bod laten komen. Dat sloot niet 

goed aan op de langjarige ontwikkelingen in het wonen. We hebben nu een meerjarige samenwerkingsagenda die 

flexibeler is. Bij de uitwerking van die agenda gaan we op vooraf bepaalde thema’s de diepte in, waardoor je in 

gezamenlijkheid ontwikkelingen verkent, meer begrip krijgt voor elkaars positie en daarop tot betere afstemming 

en afspraken kunt komen. Op deze wijze investeren we in een pragmatische en meer flexibele manier van 

samenwerken. In 2019 werken we voor het eerst op deze manier samen. Op de thema’s leefbaarheid en 

woningbouwopgave konen dan aan bod. Eind van dit jaar kunnen we specifieker terugblikken welke invloed de 

meerjarige samenwerkingsagenda heeft gehad.  

 

  

79. Wat is de verklaring voor het grote verschil van opgewerkt vermogen per wijk? 

 

Antwoord 

 

Bron: Rapportage: Energie in Beeld 

Het verschil in opgewerkt vermogen (zon)  tussen de wijken valt op  zich mee. In de rapportage “Energie in Beeld” 

is een figuur opgenomen waarin het aantal zonnepalen per wijk is gepresenteerd. Uit die figuur kan worden 

opgemaakt dat in de meeste wijken gemiddeld 1.200 zonnepanelen aanwezig is. Uiteraard is er een normale 

variatie tussen de wijken te herkennen. Een aantal wijken springt eruit. In Lent en Oosterhout zijn de meeste 

zonnepanelen aanwezig. Op nieuwbouwwoningen wordt vaak direct een aantal zonnepanelen op het dak gelegd 

om zo te kunnen voldoen aan de Energie Prestatie Coëfficiënt, de EPC-norm. Het aanleggen van zonnepanelen 

verlaagt de EPC norm. 

In de Benedenstad, Bijsterhuizen, Haven-en Industriegebied, Kerkenbos, Neerbosch West, Ooyse, 

Schependomlaan, Staddijk, Vogelzang en Westkanaaldijk zijn geen of nauwelijks zonnepanelen aanwezig. In deze 

wijken zijn geen tot zeer weinig woningen aanwezig of zijn de woningen niet geschikt voor zonnepanelen. Op 



bedrijfsgebouwen liggen nog weinig zonnepalen of zijn de zonnepanelen in andere databases geregistreerd. Zo is 

het zonnepark op het Engie terrein niet in de cijfers verwerkt. 

In een aantal andere wijken zoals Aldenhof, Malvert, Meijhorst, en Lankforst is het aantal zonnepanelen laag 

omdat er relatief veel hoogbouw aanwezig is. Bovendien zijn veel grondgeboden woningen in eigendom van de 

woningcorporaties waardoor vanwege de huursituatie het plaatsen van zonnepanelen niet direct mogelijk is. 

 

 

80. Wat is de reden van de afname van de hoeveelheid corporatiewoningen? 

 

Antwoord 

 

Hierboven de actuele grafiek uit de Stadsmonitor 2019 (tekst programma Wonen en Stedelijke Ontwikkeling). In 

de online dashboards met indicatoren  wordt de figuur verminkt weergegeven. Dat is inmiddels aangepast. De 

juiste weergave staat in https://swm.nijmegen.nl/p37851/betaalbaarheid-huurwoningen  

In 2018 zijn er 29.608 corporatiewoningen tot de liberalisatiegrens (2018: huurprijs tot € 710) en 1578 daarboven.  

De blauwe lijn in deze grafiek geeft de liberalisatiegrens weer (tussen duur sociaal en duur). De hoeveelheid 

corporatiewoningen in de opgave van de corporaties varieert de laatste 10 jaar  van 29.620 tot 31.800; de voorraad 

onder de liberalisatiegrens van 28.540 tot 30.070. Dus de totale hoeveelheid corporatiewoningen neemt niet af.  

Wel slinkt de goedkope woningvoorraad (2018: huurprijs tot €417), dat komt door sloop, verkoop  en prijsstijging 

binnen de huursector. 

 

81. De tabel corporatiewoningen lijkt niet te kloppen (liberalisatiegrens ligt boven dure huur) - de Stads- en 

Wijkmonitor geeft ook iets anders aan. Wat klopt er nou? 

 

Antwoord 

Liberalisatiegrens moet tussen duur sociaal en duur vallen. De weergave in de indicatorendashboards is inmiddels 

aangepast. 
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82. Wat is de reden dat de doelstelling van 1200 woningen nieuwbouw (zie Begroting 2018) niet is gehaald? 

(edited)  

 

Antwoord 

In de crisistijd hebben we een terughoudend beleid gevoerd voor de stad, maar zijn ook de gebieden in de 

Waalsprong in kleine stukjes ingevuld. Nu voeren we een ander beleid, maar dat betekent niet dat er meteen grote 

aantal woningbouwlocaties bouwrijp zijn. Daarvoor moeten een aantal stappen doorlopen worden. Planvorming 

in overleg met partijen, omzetten in bestemmingsplannen en bouwrijp maken kosten enige jaren tijd. Daarom is 

de doelstelling in 2018 van 1.200 woningen nog niet bereikt. De doelstelling voor de komende tijd is een 

jaargemiddelde van ongeveer 1.200 per jaar te realiseren. Dat is nog steeds mogelijk. 

 

 

83. In 2018 werden er 951 woningen opgeleverd. Wat was de doelstelling voor 2018 ook gelet op het 

percentage huur/koop, betaalbare en middeldure huur? Als de doelstelling niet is gehaald: hoe is dit te 

verklaren en wat wordt er aan gedaan om dit te verbeteren?  

 

Antwoord 

De doelstelling voor 2018 was 1.200 woningen,  met op basis van de informatie van toen (medio 2017), ca. 350 in 

de sociale huur en ca. 100 in de middeldure huur. Er zijn 951 woningen opgeleverd in 2018.  Het aandeel sociale 

huur is echter ruim gehaald met 422 woningen, maar er is geen middeldure  huur opgeleverd. Sturing per jaar op 

woningbouwsegmenten is ook niet goed mogelijk.  Planvorming kost enige jaren en de planontwikkeling verschilt  

vaak sterk per plan. Dat bemoeilijkt prognoses per jaar.  De meeste woningen die in 2018 zijn opgeleverd zijn reeds 

eerder gestart met de bouw, maar met de ontwikkeling en de gesprekken met ontwikkelaars al enige jaren 

daarvoor. In de woningbouwprogrammering worden daarom ook de prognoses voor een aantal jaren opgenomen. 

  

84. Bij indicatoren huur is te zien dat in 15 jaar tijd er een halvering plaatsheeft van het aantal goedkope 

woningen. Getalsmatig zijn die allemaal naar dure sociale huurwoningen gegaan of verdwenen boven 

de liberalisatie grens. In 2018 gaat het om het verdwijnen van 500 goedkope woningen en 300 

betaalbare woningen.  

Welk deel is hier door huurverhogingen verdwenen, en welk deel is hiervan verkocht? 

 

Antwoord 

Het aandeel woningen dat opgeschoven is in categorie n.a.v. huurverhogingen is niet onmiddellijk beschikbaar. 

We hebben inzicht in het saldo van de totale voorraad, inzicht in de totale aantallen verkochten woningen (daeb- 

en niet-daeb) en inzicht in het totaal per prijscategorie, maar de overgang van jaar op jaar is nu nog niet goed te 

herleiden. Het is een goede vraag om mee te nemen in het onderzoek naar goedkope huur dat voor dit jaar nog op 

het onderzoeksprogramma staat van Onderzoek & Statistiek.   

Voor uw informatie alvast, het aantal verkochte woningen schommelt al jaren  rond de 200 woningen. Hieronder 

een overzicht van de  aantallen verkoop  voor de jaren 2016-2018: 

 
Jaar Verkocht aantal daeb-

woningen 

Verkocht aan niet-daeb 

woningen 

totaal 

2018 129 124 253 

2017 91 74 165 

2016 169 79 248 

 



 

  

85. Bij de indicatoren huur is te zien dat in Nijmegen Huurders een woonquote hebben van 34%, en kopers 

een quote van 29%. Wat zijn de verhoudingen t.o.v. de rest van Nederland? 

 

Antwoord 

Het recent verschenen onderzoek WoON2018 laat zien dat landelijk gezien huurders een woonquote hebben van 

35% en kopers van  28% 

  



Programma Zorg en welzijn 
 

86. Bij de sluitende aanpak psychische kwetsbaarheid wordt benoemd dat er in 2018 volop 

voorbereidingen zijn getroffen voor de inrichting van een multidisciplinaire beoordelingskamer bij het 

Canisius Wilhelmina Ziekenhuis in 2019. Bij de bijeenkomst van de GGD in Lent op 17 april jl over de 

bouwstenennotitie is door de GGD benoemd dat de inrichting van deze beoordelingskamer zeer 

moeizaam verloopt. Wat is de reden voor dit moeizame proces en wat is er nodig om dit te verbeteren? 

 

Antwoord 

De realisatie van de multidisciplinaire beoordelingskamer (mcbk) bij het CWZ is inderdaad vertraagd. De 

bedoeling was dat de beoordelingskamer grotendeels gefinancierd zou worden met middelen vanuit de 

Zorgverzekeringswet voor de acute ggz die vanaf 2018 ter beschikking zouden komen. Landelijk was het beroep op 

de middelen voor acute ggz door ggz-instellingen in 2018 (veel) groter dan het begrote budget. Dat betekende dat 

de plannen voor acute ggz, ook in onze regio, bijgesteld moesten worden. Mede als gevolg van de onduidelijkheid 

over de financiering hebben diverse partners onvoldoende prioriteit gegeven aan de mcbk. Inmiddels is 

overeenstemming over de realisatie van de mcbk bij het CWZ en stelt Pro Persona als regievoerder van de acute 

ggz in onze regio samen met partners op korte termijn een operationeel plan op, op basis waarvan de mcbk in 

2019 geopend moet worden. 

 

  

87. Worden overdrachten, zoals die van het vervoer van de politie naar de RAV en die van huisartsen e.d., 

ook nog geëvalueerd? Zo ja, wanneer? Zo nee, waarom? 

 

Antwoord 

Het passend vervoer door de RAV in afstemming met o.a. de politie en huisartsen wordt continu gemonitord via 

een maandelijkse casusoverleg Spoedig Dichtbij. Het overleg dient ter borging van de werkafspraken over het 

vervoer van mensen met verward gedrag. Bij het casusoverleg zijn politie, RAV GLZ, crisisdiensten Pro Persona, 

Bijzondere Zorg, Iriszorg en huisartsen van de arrestantenzorg betrokken.  

 

 

88. Zijn er plekken in de stad waar de dagbesteding ‘vol’ is, met ander woorden waar de vraag het aanbod 

overstijgt? 

 

Antwoord 

We hebben 3 vormen van dagbesteding: 

-Dagbesteding voor ouderen, waarvoor geldt dat het totale aanbod getalsmatig voldoet aan de vraag. Enkele 

dagbestedingslocaties voor ouderen zitten op dit moment vol. De afspraak is dat aanbieders zonder ruimte 

verwijzen naar andere aanbieders met ruimte. 

-Arbeidsmatige dagbesteding voor mensen met een beperking: deze doelgroep wordt door het werkbedrijf 

geplaatst bij bedrijven en maatschappelijke ondernemingen. Het beroep op arbeidsmatige dagbesteding is in 

2018 gestegen t.o.v. 2017, maar het werkbedrijf heeft alle geïndiceerde kandidaten kunnen plaatsen. 

-Ontwikkelingsgerichte dagbesteding voor mensen met een beperking: het beroep hierop is in 2018 gedaald t.o.v. 

2017; wij hebben geen signalen dat er dagbestedingslocaties zijn voor deze doelgroep die vol zitten. 

 

 

89. Hoe kunnen organisaties aanspraak doen op het vrijwilligersfonds en zijn er eisen waaraan zij moeten 

voldoen voor hun aanvraag gehonoreerd wordt? 

 

Antwoord 

Via de website van de gemeente Nijmegen (www.nijmegen.nl/diensten/subsidies/sbusidie-

vrijwilligersorganisaties) is het mogelijk om online een aanvraag te doen voor een subsidie uit het 

vrijwilligersfonds. Vrijwilligersorganisaties en –initiatieven zonder winstoogmerk en met weinig budget kunnen uit 

dit vrijwilligersfonds een vergoeding krijgen van maximaal €500,- per aanvraag, bedoeld voor onder andere de 

http://www.nijmegen.nl/diensten/subsidies/sbusidie-vrijwilligersorganisaties
http://www.nijmegen.nl/diensten/subsidies/sbusidie-vrijwilligersorganisaties


kosten van werving, scholing en waardering van vrijwilligers. Op de website onder het kopje  ‘voorwaarden’ en 

‘wat u moet weten’ zijn de exacte eisen en voorwaarden te vinden die gesteld worden aan het honoreren van een 

verzoek voor een subsidie uit het vrijwilligersfonds. 

 

 

90. Hoe zit het met de beoogde effecten van de ‘zeer specialistische multi aanpak’ zowel financieel als 

maatschappelijk? Zowel op korte als op lange termijn.  

 

Antwoord 

MST is een gezinsbehandeling voor jongeren tussen de 12 en 18 jaar, bij wie uithuisplaatsing of detentie dreigt. 

MST staat voor Multisysteem Therapie. Met systeem bedoelen we: de school, het gezin, vrienden, sportclubs en 

ander plekken. Al deze systemen beïnvloeden ons. Gaat in één daarvan iets mis, dan kan een kind ongewenst 

gedrag gaan vertonen. Multisysteem Therapie kijkt naar alle systemen waar een jongere mee te maken heeft. Drie 

tot 5 maanden lang komt een therapeut meerdere keren per week langs. Thuis, op school, dáár waar begeleiding 

nodig is. Samen kijken ze naar oplossingen.  

Wereldwijd wordt al meer dan 35 jaar onderzoek gedaan naar Multisysteem Therapie. De algemene conclusie is: 

MST is effectief in het verminderen van gedragsproblemen bij jongeren tussen 12 en 18 jaar. MST zorgt voor lagere 

kosten. Daarnaast helpt de behandeling om geld te besparen. Als een jongere uit huis geplaatst moet worden, kost 

dat al gauw € 100.000.- per jaar. Dat geld wordt nu niet uitgegeven. 

 

 

91. Hoeveel procent van de cliënten zijn daadwerkelijk behandeld of begeleid door de sociale wijkteams 

dan wel door de ‘zeer specialistische multi aanpak’?  

 

Antwoord 

De sociale wijkteams in Nijmegen behandelen of begeleiden geen cliënten maar zorgen voor de toegang naar 

specialistische jeugdhulp en naar producten als reguliere of specialistische begeleiding en (dag-)behandeling. We 

hebben MST ingekocht bij de specialistische  jeugdzorgaanbieders..  

 

92. Hoeveel mensen wachten op dit moment op een beschermd-wonen-woning? En hoe lang is de 

gemiddelde wachttijd?  

 

Antwoord 

Op dit moment staan er zo’n 70 mensen op de wachtlijst voor beschermd wonen. Al deze mensen ontvangen zorg: 

hetzij vanuit de Wmo zonodig als overbruggingszorg, hetzij vanuit de instelling waar zij op dit moment nog 

verblijven. Verder is het goed te weten dat er ook mensen op deze wachtlijst staan die wachten op een specifieke 

plek (bijvoorbeeld iemand die wacht op een BW plek in Culemborg en die nu elders in BW verblijft). Een 

gemiddelde wachttijd valt hierdoor lastig te geven. Afspraak met de aanbieders is echter dat maximaal een jaar 

overbruggingszorg wordt geleverd en de toegewezen cliënt voor die tijd moet zijn geplaatst. In schrijnende 

gevallen zal altijd snel naar een passende plek gezocht worden. 

  

93. Zijn er geen resultaten te melden op het gebied van dierenwelzijn? 

 

Antwoord 

Het programma Zorg en Welzijn  is een omvangrijk programma, waar sprake is van diverse ontwikkelingen en 

veranderopgaven. Daarom is ervoor gekozen in de verantwoording vooral te focussen op deze ontwikkelingen en 

opgaven en de meest opvallende resultaten daarbij.  In het algemeen kan worden gemeld dat de resultaten van 

het Dierenwelzijnsbeleid over 2018 vergelijkbaar zijn met voorgaande jaren.   

 

 



94. Hoe staat het met de zwerfkattenpopulaties in de stad? Zijn die toe- of afgenomen? 

95. Idem voor het aantal zwerfdieren waarvan een eigenaar kan worden vermoed dat jaarlijks wordt 

opgevangen in de diverse opvangcentra? Zijn die toe- of afgenomen? 

96. Welk aandeel van de gevonden zwerfdieren gaat retour eigenaar? Is dat toe- of afgenomen? 

97. Hoeveel wilde dieren binnen de gemeente Nijmegen hebben jaarlijks opvang en (medische) verzorging 

nodig? Neemt dat aantal toe of af? 

 

Antwoord 

In de vragen 94 t/m 97 wordt gedetailleerde  informatie gevraagd die op dit moment  niet voorhanden is.  Het 

voornemen is  dit jaar met de organisaties die het dierenwelzijnsbeleid uitvoeren  aanvullende afspraken te maken 

over de wijze van verantwoorden, zodat we van de organisaties vergelijkbare gegevens ontvangen die ook over de 

jaren heen een goed beeld geven van de ontwikkelingen voor de verschillende wettelijke taken en  per diersoort. 

Vooruitlopend hierop presenteren we hieronder een aantal resultaten over 2018: 

 In 2018 is werk gemaakt van het opvangen van zwerfkatten  door onder meer de DAN, Stichting Poezensnuitjes, 

stichting Kattenzorg  en De Mère. De omvang van de zwerfkattenpopulaties is beperkt door het vangen van de 

katten, het zoeken van nieuw onderdak en/of het neutraliseren van de katten om ze vervolgens terug te plaatsen 

op de plekken waar ze vandaan komen.  Zo heeft Stichting Poezensnuitjes in 2018 292 katten geholpen, waarvan 

128 zijn herplaats naar een nieuw huis en zijn 75 katten  zijn teruggeplaatst nadat ze zijn geneutraliseerd en/of 

medisch geholpen. Stichting kattenzorg heeft  20 katten geneutraliseerd.  De  Mère heeft in 2018 220 zwerfkatten 

uit Nijmegen opgevangen.   

Naast de 220 zwerfkatten heeft De Mère 12 Nijmeegse zwerfhonden opgevangen in 2018 

Het  aandeel gevonden zwerfdieren dat retour gaat naar de eigenaar neemt  de afgelopen jaren toe, zowel bij 

honden als bij katten. Dit is het resultaat van het chippen van honden en katten.  

In 2018 zijn 37 honden en 16 katten opgevangen en verzorgd omdat eigenaren (tijdelijk) niet in staat waren zelf 

voor hun gezelschapsdier te zorgen. 

98. Wat is er in het kader van dierenwelzijn in 2018 allemaal gedaan? Kunt u daar een overzicht van geven? 

 

Antwoord 

De belangrijkste activiteiten in 2018 hebben betrekking op:  

- De opvang, het vervoer en de verzorging van (gewonde) zwerfdieren. 

- Het ophalen van verongelukte of gewonde dieren en aangereden wild  (transport opvang en destructie)  

- De noodopvang en verzorging van gezelschapsdieren waar de eigenaar (tijdelijk) niet in staat is voor te 

zorgen.  

- De opvang en verzorging van verwilderde katten en het voorkomen van kattenkolonies in Nijmegen. 

Naast deze wettelijke taken met betrekking tot  dierenwelzijn laat de inventarisatie Dierenwelzijn uit november 

2018 zien dat binnen de verschillende afdelingen van de gemeente een groot aantal en uiteenlopende 

maatregelen en acties worden uitgevoerd die het welzijn van dieren bevorderen.  

 

99. Waardoor is het voordeel ontstaan bij het dierenwelzijnsbeleid? M.a.w. wat is er niet uitgegeven, dat 

wel was begroot? 

 

Antwoord 

Bij de uitvoering van de wettelijke taken Dierenwelzijn werken we vooral op factuurbasis. Het begrote budget voor 

Dierenwelzijn is de afgelopen jaren altijd toereikend geweest. Dit geldt ook voor 2018.  Nu is echter een voorzichtig 

stijgende trend zichtbaar in de kosten door een toename van (nood)opvang van dieren. Daarnaast zijn  de 

contracten met de DAN en de Mère per 2019 geactualiseerd. De afgelopen jaren was geen indexatie toegepast.  De 

verwachting is dan ook dat vanaf 2019 het begrote budget in zijn geheel benut zal gaan worden. 



 

100. Hoe zijn de uitgaven van het dierenwelzijnsbeleid verdeeld over de diverse dierenwelzijnstaken van de 

gemeente? 

 

Antwoord 

Hieronder een overzicht van de uitgaven in 2018 in vergelijking met 2017.  

 

 

  



 

Paragrafen 
 

Weerstandsvermogen en risicobeheersing / Investeringsrisico’s 

 

101. Er worden in de tabel 4 risico’s met betrekking tot investeringen gesignaleerd. Deze worden onder de 

tabel allemaal verder toegelicht behalve het risico met betrekking tot Zorg en Welzijn, Weezenhof 

Skeave Huse. Kunt u dit risico alsnog toelichten?  

 

Antwoord 

Om de Skaeve Huse alsnog op deze locatie te kunnen realiseren, dient een nieuwe bestemmingsplanprocedure te 

worden doorlopen. Dit betekent opnieuw risico op een bezwarenprocedure en de daarmee verbonden langere 

doorlooptijden. Ook kan het zijn dat er tegen de tijd dat realisatie in zicht is, meerkosten ontstaan door 

wijzigingen in beleid- en regelgeving. 

 

  

102. Waarom is er gekozen om de strategische personeelsplanning per bedrijfsproces in te richten en zou u 

kunnen aangeven hoe dit aansluit bij de het instrument “oversteek”? 

 

Antwoord 

Er is niet principieel gekozen om strategische personeelsplanning (SPP) per bedrijfsproces in te richten. Het 

principe is dat het per afdeling wordt vormgegeven. Voor de pilot SPP is voorgesteld om te starten met de afdeling 

Ruimtelijke Ontwikkeling. De invoering van de Omgevingswet heeft voor de afdeling Ruimtelijke Ontwikkeling 

naar verwachting flinke impact heeft op de personele bezetting.  Omdat de Omgevingswet ook veel raakvlakken 

heeft met andere afdelingen in het fysieke domein is er voor gekozen om voor de pilot vanuit de samenhang  de 

Omgevingswet als ingang te nemen.    

Het instrument 'Oversteek' beoogt  (in het heden) een optimale match te realiseren tussen het werk wat we als 

gemeente te doen hebben om de opgaven van de stad te realiseren en de ambities en talenten van de 

medewerkers in de organisatie.  Voor de organisatie biedt het een transparante methode om op een meer flexibele 

wijze de juiste persoon, op het juiste moment, op de juiste plek te krijgen, en daarmee het beste resultaat te 

behalen in ons gezamenlijke werk voor de stad.                                                                                                                                                                              

SPP helpt om de behoefte die we op langere termijn als organisatie nodig hebben aan werk en capaciteit in beeld 

te brengen en te bepalen hoe we daar vanuit de huidige bezetting en kwaliteiten aan kunnen gaan voldoen.  Met 

behulp van het instrument Oversteek kunnen ook ontwikkel- en groeitrajecten worden geïnitieerd op basis van de 

uitkomsten van SPP zodat we ook in de toekomst een optimale match kunnen blijven maken.    

 

 

103. “We handelden 87% van de bezwaarschriften en 99,9% van de klachten af binnen de wettelijke 

termijn” Waarom zijn 13% van de bezwaarschriften niet binnen de wettelijke termijn behandeld en 

wat zijn de gevolgen voor de indieners en Gemeente geweest? 

 

Antwoord 

Het blijkt niet altijd mogelijk om bezwaren binnen de wettelijke termijn af te handelen. Soms moeten zaken door 

hun complexe karakter  uitvoeriger worden uitgezocht, is informatie van derden noodzakelijk om een zorgvuldige 

besluitvorming te garanderen of wordt er gewerkt aan een informele oplossing voor het probleem dat via het 

bezwaarschrift op tafel is gekomen. In vergelijking met de afgelopen jaren is het percentage tevens iets verhoogd 

als gevolg van inkrimping van de beschikbare formatie. 

In het overgrote deel van de bezwaren gebeurt de overschrijding van de wettelijke termijn in goed overleg met de 

bezwaarmaker. Mocht dit niet lukken, dan heeft de bezwaarmaker de mogelijkheid de gemeente in gebreke te 

stellen. Vanaf dat moment heeft de gemeente maximaal 14 dagen de tijd om een besluit op het bezwaar te nemen. 

Wordt die termijn overschreden, dan is de gemeente een dwangsom verschuldigd. 



 

 

104. Ondervindt de Gemeente moeite met het vinden van personeel en kan in het antwoord worden 

ingegaan op het aantal openstaande vacatures, de impact van het generatiepact en externe inhuur? 

 

Antwoord 

Alle behoefte aan werk wordt in eerste instantie als resultaatopdracht intern uitgezet (instrument Oversteek). In 

2018 zijn er 144  resultaatopdrachten uitgezet.  Als interne matching niet lukt worden vacatures extern uitgezet. In  

2018 zijn er 25 externe vacatures uitgezet waarop ruim 900 sollicitanten reageerden. Over het algemeen kunnen 

deze externe vacatures naar wens worden ingevuld.   

Het generatiepact heeft geen verzwarende invloed op het vinden van geschikt personeel. De vrijvallende uren 

worden intern uitgezet binnen de organisatie als resultaatopdrachten en indien dit niet tot een match leidt als 

externe vacature gepubliceerd en ingevuld.  

Naast de behoefte aan vaste bezetting blijft er  ook behoefte aan flexibele capaciteit bij diverse afdelingen. Het  

afgelopen jaar vroeg dat een financieel volume van ruim €11 miljoen en dat was een lichte daling ten opzichte van 

het voorgaande jaar. De motivatie voor de flexibele schil ligt in incidentele pieken in werkzaamheden en 

vervanging vanwege ziekte, extra werk vanwege seizoen drukte of projecten waarvoor tijdelijke extra capaciteit of 

specifieke kennis noodzakelijk is. Dit laatste gold in 2018 m.n. voor het fysieke domein. Ook medewerkers voor de 

flexibele schil kunnen we over het algemeen gemakkelijk vinden.      

 

 

Bedrijfsvoering – programma dienstverlening 

 

105.  “Onze inwoners gaven een ruime 8 voor de dienstverlening aan de telefonie en de balie”  Hoeveel 

inwoners hebben in 2018 deelgenomen aan deze nieuwe vorm van klantonderzoek en is dit het aantal 

onderzoeken per kanaal groot genoeg om een representatief beeld te geven? 

 

Antwoord 

In 2018 is  een nieuwe methode om de klantwaardering te meten ingevoerd.  Ons uitgangspunt was een 

onderzoeksmethode in te voeren waarin het voor de klant gemakkelijk wordt om een waardering af te geven, de 

medewerkers meer betrokken zijn bij de resultaten en de opmerkingen van klanten leiden tot een 

kwaliteitsverbetering. Inhoudelijk is de vraagstelling in lijn met voorafgaande jaren. Het aantal onderzoeken is per 

kanaal groot genoeg om een representatief beeld te geven. 

 

Kanaal telefonie: na afloop van de dienstverlening wordt gevraagd of de klant deelneemt aan het onderzoek. 

Vanaf de start eind oktober 2018 tot en met eind van het jaar hadden wij 1681 respondenten, voldoende voor een 

representatief beeld.  Zowel bij de dienstverlening aan de balie als aan de telefoon hebben we te maken met de 

conjunctuur binnen een kalenderjaar van beleidscycli waarbinnen nieuwe regelingen, producten en brieven 

worden geïmplementeerd. Voor 2019 wordt per seizoen een representatieve meting verricht. Van januari tot en 

met april reageerden 2.500 bellers op de vraag om mee te doen aan het onderzoek en zij gaven een 8,2 voor de 

dienstverlening. 

 

Bezoekers aan de balie worden na afloop per e-mail benaderd met een aantal vragen. Daarnaast heeft de klant de 

mogelijkheid opmerkingen te maken. Vanaf november 2018 is deze methode definitief van start 

gegaan. De  looptijd van een maand in 2018 is weliswaar kort, maar het aantal respondenten (864) geeft een goed 

beeld van de klantbeleving op diverse tijdstippen en dagen voor de diverse producten.  Bij meting van heel jaar 

geeft dit een representatiever beeld.  Tot en met april 2019 zien we dat er 7.150 respondenten deel namen en zij 

gaven een 8,5 voor de dienstverlening. 

  



 

 

Investeringen – Cultuur, cultuurhistorie & citymarketing 

  

106. Slechts 10% van het beschikbare budget “voorzieningen evenementen”  is ingezet. Wat zijn de 

gevolgen voor de organisatoren van evenementen op de reeds aangewezen locaties in zowel 

organisatorische als financiële zin? 

 

Antwoord 

Op locaties waar de voorzieningen nu niet op orde zijn, treffen organisatoren maatregelen om hun evenementen 

te kunnen organiseren, zoals het gebruik van aggregaten e.d. De financiële gevolgen voor organisatoren zijn 

afhankelijk van het soort evenement dat zij organiseren. De insteek van de aanpassing aan de 

evenemententerreinen is vooral verduurzaming. 

  



Algemeen 
 

Financieel beeld / Resultaatbestemming  

 

107. Bij “b. Het nadelig rekeningsaldo te onttrekken aan de saldireserve’. Hierbij mist een verdere uitleg 

zoals dat wel bij ‘a’ en ‘c’ het geval is. Kunt u deze uitleg alsnog geven? 

 

Antwoord 

Onze boekhoudregels (BBV) schrijft voor dat een negatief rekeningsaldo gedekt moet worden. De dekking die wij 

daarvoor beschikbaar hebben is de saldireserve. 

 

 

Financiële begroting: balans  

 

108.  In de toelichting bij deze bestemmingsreserve (p. 190) staat de zin: ‘Vraag is dan ook of geheel aan deze 

formaliteiten voldaan wordt.” Kan het college toelichten wat hiermee bedoeld wordt en wat eventueel 

de effecten en gevolgen hiervan kunnen zijn?’ 

 

Antwoord 

De toelichting gaat over de vraag of de gelden als voorziening of als bestemmingsreserve gepresenteerd moeten 

worden. De voorziening mag alleen gevormd worden voor groot onderhoud. Het is de vraag of het alleen om groot 

onderhoud gaat. Om die reden wordt in deze rekening voorgesteld een bestemmingsreserve Rivierenpark in te 

stellen. Een bestemmingsreserve mag altijd gevormd worden en de Raad beslist over de vorming van een reserve 

en over de bestedingen uit de reserve. Aangezien de middelen in de voorziening Rivierenpark bedoeld waren om 

de ontvangen afkoopsom voor onderhoud beschikbaar te houden en de lasten gelijkmatig te spreiden over de 

jaren, hebben we voorgesteld om met precies dezelfde intentie de middelen in de bestemmingsreserve 

Rivierenpark te storten. Met het volgen van deze werkwijze zijn er dan verder geen consequenties voor begroting 

en rekening en is er alleen een verschuiving tussen balansposten. Wanneer we dit niet voorgesteld zouden 

hebben, zou de voorziening wellicht vrij moeten vallen en zouden we een eenmalig voordeel in de rekening 

hebben, maar een structureel nadeel in de begroting. 

 

 

109. Waar komt het bedrag van 1 euro vandaan bij financiële vaste activa aan LeisureLands B.V.? Kunt u hier 

de context van weergeven? 

 

Antwoord 

Leisurelands is een verbonden partij waarin wij als Nijmegen een belang hebben. Wij hebben ons aandeel op de 

balans staan voor € 1 als  aanschafwaarde. 

 

 

  



Voorstel om te besluiten 

 

110.  Als beslispunt 8 noemt u: ‘Voor toplaagrenovaties aan sportvelden een afschrijvingstermijn van 10 jaar 

te hanteren.’ We zien de motivering en/of context hiervoor elders niet terug in de stadsrekening. 

 

a. Wat is de afschrijvingstermijn momenteel? 

b. Geldt de afschrijvingstermijn voor toplagen van sportvelden voor alle vormen velden, dus kunstgras, 

gravel en natuurlijk gras? 

c. Wat is de reden om de afschrijvingstermijn  te wijzigen? 

 

Antwoord 

a) Bij toplaagrenovaties kunstgrasvelden betreft de afschrijvingstermijn momenteel 20 jaar. 

b) Nee, voor natuurgrasvelden geldt geen afschrijvingstermijn en gravelvelden heeft de gemeente Nijmegen niet 

in eigendom. De toplaagrenovaties natuurgrasvelden zijn opgenomen in het regulier onderhoud en worden 

vanuit onderhoud eens in de 10 jaar uitgevoerd.  

c) Afschrijvingstermijn aanpassen naar gemiddelde levensduur toplaag kunstgrasvelden. Momenteel stond de 

afschrijvingstermijn op 20 jaar. De levensduur is echter gemiddeld 10 jaar. Gehanteerde vervangingscyclus 

ook gemiddeld 10 jaar. Vervanging gebeurt indien echt nodig.  

 

 

 

  



Nagekomen vragen 
 

111. Het loket Duurzaam Wonen wordt zowel fysiek als digitaal steeds beter bezocht en speelt een steeds 

actievere rol in de wijkaanpakken. In 2018 zijn er 109 duurzaamheidsleningen (van minimaal €2.500,- 

tot een maximum van €25.000,-) toegekend  

Is ook bekend hoeveel adviezen er gegeven zijn aan Nijmeegse burgers en hoeveel adviezen hebben 

geleid tot maatregelen (isoleren, plaatsen van zonnecellen, vergroening van daken e.d.)? 

 

Antwoord 

In 2018 zijn er 449 klantbezoeken geregistreerd van burgers die in de gemeente Nijmegen het loket bezoeken (en 

53 tussen 1 januari 2019 en 1 maart 2019). In totaal staan er momenteel ruim 900 geregistreerde klanten uit 

Nijmegen in het klantvolgsysteem van het loket Duurzaam Wonen +. Momenteel komen er per maand meer dan 

100 nieuwe bezoekers bij in het regionaal Loket DW+, waarvan driekwart uit Nijmegen.  

In april 2018 is een enquête uitgevoerd onder geregistreerde klanten met de vraag of ze maatregelen hebben 

uitgevoerd naar aanleiding van het bezoek aan Loket Duurzaam Wonen Plus. Van de 220 mensen die de enquête 

hebben ingevuld geeft 31% aan dat ze klaar zijn en 30% dat ze er mee bezig zijn. De waardering voor het Loket 

bedraagt 4 sterren van 5. 

Naast de geregistreerde bezoekers zijn er ook veel gesprekken via KCC, in de wandelgangen en via informatie-

avonden en presentaties (vgl. woonbeurs, VvE-avonden, Monumenten-info e.d.). Dat levert nog eens 650 

contactmomenten op, niet geregistreerd op naam.  

 

De vraag Welke duurzame maatregelen heeft u uitgevoerd na het bezoek aan Loket Duurzaam Wonen Plus? levert 

onderstaand overzicht op. 

 

 
 

 

 

  



 

112. Service voor afval en afvalscheiding: De goede koers qua scheidingspercentage ten spijt vormde de 

kwaliteit van de ingezamelde afvalstromen, zoals GFT en plastic+ een steeds belangrijker 

aandachtspunt. We zagen een stijgende tendens in de afkeur van deze afvalstromen.  

Om welk percentage aan afgekeurde afvalstromen gaat het? Is daar een nadere aanduiding bij te geven 

(welke wijk, hoogbouw/laagbouw, tijd van het jaar)? Hoe was dat voorgaande jaren? Worden er al 

maatregelen genomen om dit percentage te verminderen en welke maatregelen zijn dat dan (educatie, 

voorlichting, sturen op gedrag enz)? 

 

Antwoord 

Om welk percentage aan afgekeurde afvalstromen gaat het? 

Over 2017 is: 

1.085 ton GFT afgekeurd. Dit is ca. 6,5% van de totaal ingezamelde GFT-stroom en ca. 1,6% van het totaal aan 

huishoudelijk afval. 

172 ton afgekeurd GFT. Dit is ca. 3,25% van de totaal ingezamelde plastic+-stroom en ca. 0,3% van het totaal aan 

huishoudelijk afval. 

Hoewel deze percentages vrij laag lijken, is ons bekend van ARN dat de kwaliteit van het (nog) goedgekeurde GFT 

en plastic+ eveneens onder druk staat.  

 

Is daar een nadere aanduiding bij te geven (welke wijk, hoogbouw/laagbouw, tijd van het jaar)?  

 

Antwoord 

Duidelijk is dat primair maar niet uitsluitend verzamelcontainers voor GFT en plastic+ in de openbare ruimte 

kwetsbaar zijn. Verzamelcontainers zijn bij uitstek plekken waar men zich vrij anoniem en eenvoudig van restafval 

kan ontdoen. Omdat ook het aanbod direct vanuit huishoudens niet in elke wijk gelijk is onderzoeken wij dit jaar 

samen met ARN en Dar in welke wijken de kwaliteit van het aangeboden GFT in kliko’s en plastic+ in plastic-hero-

zakken duidelijk achterblijft bij het gemiddelde in Nijmegen. 

 

 

Hoe was dat voorgaande jaren?  

Antwoord 

De kwaliteit van het aangeboden GFT laat over de jaren een wisselende tendens zien. De kwaliteit van het 

ingezamelde GFT via verzamelcontainers is altijd al een punt van aandacht geweest. Een belangrijke ontwikkeling 

zowel bij GFT als plastic+ is dat de eisen die vanuit de verwerker steeds stringenter worden. Derhalve komt er een 

steeds grotere focus op de kwaliteit van het aangeleverde materiaal dan in voorgaande jaren het geval was.  

 

Worden er al maatregelen genomen om dit percentage te verminderen en welke maatregelen zijn dat 

dan (educatie, voorlichting, sturen op gedrag enz)? 

 

Antwoord 

 Een maatregel is dat we zeer terughoudend zijn met het realiseren van (ondergrondse) verzamelcontainers 

voor herbruikbare stromen zoals GFT, oud papier en plastic+ in de openbare ruimte. Dit zijn bij uitstek de 

plekken waar mensen zich anoniem van hun restafval kunnen ontdoen. Bovendien maakt dit soort 

inzamelmiddelen het voor medewerkers van Dar onmogelijk om bij lediging de kwaliteit van de inhoud te 

controleren. Een of twee vervuilde containers kunnen dan ook een hele vracht vervuilen. 

 Vanuit die achtergrond is onze beleidslijn om bij nieuw te realiseren hoogbouw-complexen om inpandige 

ruimtes te laten realiseren voor rolcontainers voor de herbruikbare fracties (oud papier, GFT en plastic+). 

Deze containerruimtes zijn expliciet bedoeld voor de bewoners van dat complex. De inhoud van deze 

containers is wél door Dar-medewerkers ter plekke te controleren, waarna een vervuilde fractie zo nodig 

apart kan worden afgevoerd en de bewoners hierop kunnen worden aangesproken.  



 In wijken waar de kwaliteit van het aangeboden GFT in kliko’s en plastic+ in zakken sterk vervuild is, zullen wij 

een voorlichtings- en indien nodig handhavingstraject gaan opzetten om verkeerd aanbiedgedrag te kunnen 

bijsturen. Wij zien hierin een belangrijke rol weggelegd voor afvalcoaches. 

 

 

 

113. Service voor afval en afvalscheiding: Met het oog op preventie is in 2018 het principebesluit genomen 

om de JA-JA-sticker in te voeren. Hiermee willen we de verspilling tegengaan van de stroom 

ongeadresseerd reclamedrukwerk die nu huis aan huis wordt bezorgd maar voor een aanzienlijk deel 

ongelezen de papierbak in gaat. In samenwerking met andere koplopergemeenten werd gewerkt aan 

een plan van aanpak. In 2019 vindt definitieve besluitvorming plaats.  

Wanneer kunnen we besluitvorming hierover verwachten in 2019? 

 

Antwoord 

We zijn in afwachting van het hoger beroep dat de distributiebranche heeft aangespannen tegen de gemeente 

Amsterdam; de initiatiefnemer van de ja-ja-sticker. De uitspraak hiervan wordt verwacht medio/eind juni. Bij een 

positieve uitkomst zal het besluitvormingstraject in Nijmegen terstond in gang worden gezet hetgeen naar 

verwachting na de zomer tot een besluit zal moeten leiden. 

  

114. Meer grip op gladheid van hoofdroutes: Om de gladheidsbestrijding betaalbaar te houden hebben we, 

zonder afbreuk te doen aan onze beleidsmatige uitgangspunten, voorbereidingen getroffen om het te 

strooien areaal terug te brengen met een kleine 100 woonstraten, die vanaf 2019 niet langer gestrooid 

worden. Dit heeft geleid tot een aanpassing van de strooiroutes en een uitgebreide 

communicatiecampagne. 

Beloofd is dat er een evaluatie zal plaatsvinden van dit nieuwe strooibeleid. Wanneer kunnen we de 

evaluatie hiervan tegemoetzien? 

 

Antwoord 

We zijn van plan om de evaluatie eind mei te presenteren. 

 


